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Rada Miasta Jastrzębie Zdrój  
Radni - Sesja  

Protokół nr II/2021 

II Sesja w dniu 25 lutego 2021  
Obrady rozpoczęto 25 lutego 2021 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 17:15 
tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 22 członków. 

Obecni:  

1.Alina Chojecka 
2. Franciszek Franek 
3. Angelika Garus-Kopertowska 
4. Łukasz Kasza 
5. Szymon Klimczak 
6. Mirosław Kolb 
7. Józef Kubera 
8. Bolesław Lepczyński 
9. Bernadeta Magiera 
10. Wojciech Marcol 
11. Tadeusz Markiewicz 
12. Andrzej Matusiak 
13. Grzegorz Mosoń 
14. Janusz Ogiegło 
15. Ryszard Piechoczek 
16. Jarosław Potępa 
17. Iwona Rosińska 
18. Tadeusz Sławik 
19. Urszula Sobik 
20. Piotr Szereda 
21. Janusz Toborowicz 
22. Michał Urgoł 
23. Stefan Woźniak 

1. Otwarcie II Sesji zwyczajnej Rady Miasta, stwierdzenie prawomocności 
obrad. 
 
Otwarcia II Sesji zwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój dokonał Przewodniczący 
Rady Miasta – Piotr Szereda, który powitał zebranych. Na podstawie listy 
obecności, stwierdził prawomocność obrad.  
 
W Sesji udziału nie wziął radny Stefan Woźniak – usprawiedliwiony.  
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   
 
Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad Sesji wraz z projektami uchwał 
otrzymali wszyscy radni.  
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
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2.Wybór Komisji uchwał i wniosków. 
 
Michał Urgoł-Radny 
W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam do pracy Radną 
Angelikę Garus-Kopertowską- wyraziła zgodę.  
 
 Tadeusz Markiewicz - Radny  
W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa zgłaszam do pracy Radnego 
Grzegorza Mosoń  - wyraził zgodę. 
 
Głosowano w sprawie: 
Wybór Komisji uchwał i wniosków..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Mirosław Kolb, 
Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Andrzej Matusiak, 
Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona 
Rosińska, Urszula Sobik, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (7) 
Łukasz Kasza, Szymon Klimczak, Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Tadeusz 
Sławik, Piotr Szereda, Stefan Woźniak 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3  do niniejszego 
protokołu. 

3. Przyjęcie protokołu z I Sesji Rady Miasta. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z I Sesji Rady Miasta..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Janusz Toborowicz, 
Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (5) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol, Tadeusz Sławik, Piotr Szereda, Stefan 
Woźniak 
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Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4  do niniejszego 
protokołu. 

4. Informacja Prezydenta Miasta. 

Zastępca Prezydenta Miasta – Roman Foksowicz przedstawił informację 
Prezydenta Miasta od ostatniej Sesji.  
 
Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 

Przewodniczący Rady Miasta – Piotr Szereda przedstawił informację od ostatniej 
Sesji.  

Informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

6. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z realizacji kontroli wydatków 
wybranego osiedla i sołectwa. 

Józef Kubera przedstawił sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z kontroli wydatków 
wybranego osiedla i sołectwa.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

7. Zgłaszanie interpelacji: 

Mirosław Kolb w sprawie: 

 Liczby etatów oraz liczby osób zatrudnionych w poszczególnych Wydziałach 
UM od 1.01.2018 do 31.01.2021 oraz poniesionych wydatkach na 
wynagrodzenia, 

Interpelacja  stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
Szymon Klimczak w sprawie: 
 

 Niezadowalającego sposobu rozwiązywania problemów mieszkańców 
bloków JTBS „Daszek” Sp. z o.o. 

 
Interpelacja  stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
Tadeusz Markiewicz w sprawie: 
 

 Wyposażania  w pełny zestaw pojemników nieruchomości szkolnych, 
przedszkolnych, 

 
Interpelacja  stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
Janusz Toborowicz w sprawie: 

 Remontu nawierzchni ulic i dróg gruntowych w Sołectwie Bzie, 



4 
 

 Realizacji remontu i oświetlenia ulicy Rekreacyjnej, 
 Wymiany wiat autobusowych oraz doświetlenia przejść dla pieszych na ul. 

Niepodległości, 
 
 
Interpelacje  stanowią załącznik nr 11-13 do niniejszego protokołu. 
 
Janusz Ogiegło w sprawie : 

 Remontu drogi pod wiaduktem na połączeniu ulic Podhalańskiej z ul. 
Korfantego, 

 Wykonania oznakowania pasa rozdzielającego ruch na skrzyżowaniu  
ul. K. Miarki i ul. 1 Maja 

 
Interpelacje  stanowią załącznik nr 14-15 do niniejszego protokołu. 
 

8. Gospodarowanie gminnym zasobem nieruchomości (OSP) – MZN. 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Głos zabierze Pani Dyrektor Miejskiego Zarządu Nieruchomości Pani Beata 
Olszok. 
 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Nieruchomości przedstawiła informację dot. 
Gospodarowania Zasobem Nieruchomości – Ochotnicze Straże Pożarne.  
 
Informacja satnowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 
Beata Olszok 
 - Szanowni Państwo, przygotowaliśmy króciutkie slajdy, żebyście Państwo 
zorientowali się na jakich podstawach działamy. Tak jak powiedziałam mamy 5 
obiektów, którymi administrujemy są zabudowane budynkami Straży Pożarnych 
tak potocznie mówiąc zostały one przekazane MZN - owi w zarządzanie bądź w 
administrowanie uchwałą Rady z 1996 roku. Zarządzeniem z 2018 roku. To była 
ulica Pszczyńska. Do naszych obowiązków należy między innymi dbanie o te 
budynki w zakresie technicznym. Wykonujemy przeglądy techniczne, prowadzimy 
książki budynków, zlecamy naprawy jak również prowadzimy bieżące utrzymanie 
nieruchomości, ale na zewnątrz nie w środku. Nadzór nad pracami remontowymi, 
obsługę administracyjną. Zawieramy umowy na dostawy jak również 
ubezpieczamy budynek od ognia i zdarzeń losowych. Teraz każdy jeden z 
budynków jest pokazany ,jak wygląda w tej chwili. Zrobione zostały takie tabele 
dotyczące kosztów i dochodów bo również takie są i na przykład jest pierwszy 
budynek na ulicy Rostków, czyli to jest Bzie. Nie wiem czy Państwu odczytywać 
każdy rok czy sumarycznie, bo jest w podziale na eksploatację, na media, remonty 
i na inwestycje. Może tak króciutko powiem tylko co było w zakresie inwestycji. W 
zakresie inwestycji była modernizacja instalacji centralnego ogrzewania, instalacja 
fotowoltaiczna na Bziu robiona. W zakresie remontów remonty schodów, przeróbki 
instalacji wodno-kanalizacyjnych, remonty sanitariatów, i opracowanie 
dokumentacji dotyczącej sali. Następnym obiektem, który mamy w zarządzaniu 
jest obiekt na ulicy Komuny Paryskiej. Tutaj mamy wydatki te bieżące za zeszły 
rok. Może powiem to było 26000 zł. Natomiast wydatki na inwestycje w 2019 roku 
były takie dosyć spore, bo było 659 tys. zł, które objęły termomodernizację 
budynku, modernizację garażu wymianę źródła ciepła, bo to też już mamy 
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ogrzewanie gazowe. Natomiast w zakresie remontów były to kwoty takie one są w 
zeszłym roku było mało, ale w 2019 ponieważ była inwestycja prowadzona to 
również i remonty były wykonane. Czyli malowanie szatni, korytarza, remont 
łazienek, wymiana płytek w kuchni. Ośrodek Zdrowia ma osobną kartę prowadzoną 
więc to nie jest objęte w tym o czym ja mówię. To są osobne koszty. 
Rozksięgowywane jest. Następny jest Pszczyńska. To jest nowy obiekt. Zobaczycie 
Państwo, że były w 2018- 2019 koszty, ale to były koszty utrzymania tej 
nieruchomości, którą kupiliśmy od GSU i działki obok sąsiedniej. W 2020 
zakończyliśmy inwestycje, która była wykonana za 2 mln. 600 tys. zł. Wszyscy 
widzimy jak pięknie budynek wygląda. Teraz myślę, że czas na to żeby doposażyć, 
może znaleźć jeszcze wyposażenie. Żeby on zaczął po prostu żyć. Tutaj mamy też, 
Państwo widzą dochody, ale te dochody to jest zwrot za media od wykonawcy. 
Następnym budynkiem, który obsługujemy jest OSP Szeroka. Tutaj mamy też, 
inwestycji akurat tu nie ma, bo w 2017 była wymiana źródła i było centralne 
ogrzewanie robione. Tutaj raczej remonty były. Remont elewacji, malowanie 
sufitów, wymiana i remont instalacji elektrycznej i kanalizacja przeróbka. Ostatnim 
budynkiem jest budynek OSP Cieszyńska. Tutaj też była inwestycja. To była w 
2018 - dokumentacja wykonana na dobudowę garażu. Jednak poprzez różne 
działania w 2020 roku dokonaliśmy wymiany drzwi garażowych, do tego nowego 
samochodu, żeby było dostosowane i myślę że to się sprawdziło i ten samochód 
śmiało wjeżdża do garażu. Również przygotowaliśmy takie wydatki, które ponosi 
Urząd Miasta na funkcjonowanie OSP. To są wydatki które wynikają bezpośrednio 
z ustawy o gotowości bojowej. To są wydatki na umundurowanie członków, 
ubezpieczenie członków Ochotniczych Straży Pożarnych i młodzieżowych drużyn 
pożarniczych, ponoszenia kosztów okresowych badań lekarskich. Jest taka tabela 
zestawienia na wszystkie Straże. Dodatkowo takim elementem który wzbogaca 
ofertę jeszcze tych budynków nie ofertę, ale wyposażenie to jest dofinansowanie i 
przeznaczenie środków z Funduszu Sołeckiego i z Budżetu Obywatelskiego i w 
ramach tych budżetów mam 2018, 2019, 2020, bo pozostałe straże akurat nie 
skorzystały z tego dofinansowania. To było OSP Bzie - był zakup ławek. W 2019 
zakup stołów i krzeseł. Natomiast OSP Szeroka 2019: zakup zmywarko-
wyparzarki, a w 2020 zakup szafek strażackich, zakup pokrowców na krzesła. 
Ogólnie od tego okresu w którym przejęło MZN został przekazany  
w administrowanie te budynki wydaliśmy 6 mln. 11 tys. zł tytułem remontów  
i przeprowadzonych inwestycji. Również mamy takie przygotowane materiały, 
gdzie mamy oszacowane z przeglądów technicznych koszty remontów i inwestycji, 
które tu są wymienione tak ogólnie. Remonty elewacji, posadzek. My mamy to 
zdiagnozowane na każdej straży i one kształtują się na poziomie 550 tys. zł na 
wszystkie Straże. Również chce Państwu pokazać, że z tych budynków Straży 
korzystają inni użytkownicy bądź z Sołectw bądź z miasta. Korzystają z nich i 
Strażacy i Rady Sołeckie, Koła Emerytów, Koła Gospodyń Wiejskich. Planowane 
działania na przyszłość to po pierwsze, to jest tak, żeby zabezpieczyć 
pomieszczenia do wykorzystywania pod działalność statutową do dyspozycji Straży 
bez ponoszenia opłat za media i najem. Wszystkie te koszty znajdują się w 
Budżecie Miasta i są bezpośrednio pokrywane przez nas, bo my mamy je w 
odpowiednich paragrafach zapisane oraz aktywizacja środowisk lokalnych poprzez 
bezpłatne udostępnianie pozostałych pomieszczeń w budynkach OSP celem 
poszerzenia integracji. Chcielibyśmy, żeby te budynki po prostu były bardziej 
dostępne. Zmierzając do osiągnięcia tego celu przygotowany został taki może 
jeszcze nie dokument, ale projekt dokumentu zatytułowany: Zasady korzystania z 
sal i obiektów. W dniu 2 lutego odbyło się pierwsze spotkanie najpierw z Prezesami. 
Został ten projekt przekazany do przemyśleń, analizy i wniesienia uwag. Pokłosiem 
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tego naszego spotkania były pisma o których Pan Przewodniczący wspomniał, że 
wpłynęły do Rady. Natomiast w międzyczasie w zeszłym tygodniu również 
mieliśmy spotkanie gdzie pewne rzeczy zostały wyjaśnione i z prośbą, żeby do 
końca miesiąca lutego Państwo odnieśli się do zapisów które znajdują się w 
zasadach. Chciałabym tylko jeszcze powiedzieć, że te zasady to nie są tylko 
przygotowane dla budynków OSP, ale również dla budynku Rad Sołeckich gdzie na 
ten moment to już coś takiego nam się sprawdziło i pracujemy na takich zasadach. 
Stworzy to tak jak gdyby równość, ujednolicenie zasad nie tylko dla Rad Sołeckich, 
ale i dla budynków tak jak mówię w Strażach Pożarnych, bo coraz więcej osób 
dopytuje się w jaki sposób można korzystać. Więc w pierwszej kolejności chcemy 
tą sprawę jak gdyby rozstrzygnąć z OSP, a później będziemy z innymi 
organizacjami, które działają na terenie konkretnych Sołectw przedstawiać i tą 
ofertę na uatrakcyjnienie i możliwość skorzystania z obiektów. Ja bym miała na 
tyle bardzo krótką prezentację. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję. Zapraszam na mównicę Komendanta Państwowej Straży Pożarnej 
Pana Wojciecha Piechaczka. 
 
Komendant PSP 
 - Panie Przewodniczący, Panowie Przewodniczący, Pani Prezydent, Wysoka Rado, 
Szanowni Goście. Powiem tak to moje pierwsze wystąpienie przed Wysoką Radą, 
tak się składa że dzisiaj mija dokładnie 4 lata odkąd objąłem stanowisko 
Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Jastrzębiu-Zdroju, także 
dzień taki dosyć szczególny dla mnie. Zostałem poproszony o udział w Sesji ze 
względu na tematykę, która została już przed momentem przedstawiona 
zasygnalizowana. Chciałbym powiedzieć, że współpraca w obszarze ochrony 
przeciwpożarowej na terenie miasta gdzie jednym z istotnych elementów jest 
Ochotnicza Straż Pożarna odbywa się w takiej relacji w takim trójkącie tak to  ujmę. 
Komenda Miejska Państwowej Straży Pożarnej, jednostki Ochotniczych Straży 
Pożarnych i Samorząd - Miasto. Generalnie powiem tak, że oceniam tą współpracę 
bardzo dobrze. Zawsze przy planowaniu jakiś działań przyświecają mi myślę że 
nam przyświecają pewne idee. Tym priorytetem niewątpliwie jest bezpieczeństwo 
mieszkańców naszego miasta i zapewnienie odpowiedniej gotowości bojowej jak i 
Państwowej Straży Pożarnej tak i Ochotniczych Straży Pożarnych, ale jednocześnie 
istotnym jest też gospodarność, możliwe pozyskiwanie środków zewnętrznych jak 
najszersze pozyskiwanie środków zewnętrznych. Na pewno racjonalność i celowość 
wydatków. I też jednym z takich celów myślę, które tutaj wypracowaliśmy sobie 
w relacji z Urzędem Miasta z Wydziałem Straży Miejskiej i Zarządzania 
Kryzysowego to wsparcie jednostek Straży Pożarnej w tym obszarze właśnie 
Zarządzania Kryzysowego. Taki dam tylko przykład w ubiegłym roku kiedy 
mieliśmy sytuację w czerwcu z intensywnymi opadami deszczu i taką jednodniową 
powódź tak to nazwę między innymi jednym z wniosków był problem z 
dostarczeniem piasków i jakby wziąłem na siebie ten temat. Zakupiliśmy w 
zeszłym roku kontener do transportu piasku, który jednocześnie będzie stanowił 
taki magazyn do takiego interwencyjnego użycia. Także myślę, że ten obszar też 
w tej relacji wygląda dobrze. 4 lata temu kiedy obejmowałem stanowisko 
Komendanta nie chcę żeby to zabrzmiało, że było źle. Ogólnie było bardzo dobrze, 
ale jednak w obszarze Ochotniczych Straży Pożarnych trochę dawało to do 
życzenia. Mieliśmy przestarzałe już samochody. Obiekty też nie wyglądały 
najlepiej. Chyba tak troszkę wyglądaliśmy blado nawet na tle gdzieś ościennych 
Miast, Powiatów, Gmin. Przez te 4 lata myślę, że dzięki temu wzajemnemu 
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zrozumieniu tym wspólnym działaniom udało się wiele osiągnąć. Jednym z takich  
elementów, który bezpośrednio dotyczył Komendy Państwowej Straży Pożarnej 
jednostki ratowniczo-gaśniczej to to, że w 2019 roku Miasto też dzięki 
przychylności Rady Miasta przekazaliście państwo 490 tys. zł na zakup nowego 
samochodu ratowniczo-gaśniczego dla jednostki ratowniczo-gaśniczej Państwowej 
Straży Pożarnej. Samochód kosztował ponad 1 mln. zł. Drugą połowę sfinansował 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach, ale 
to z kolei zgodnie też z różnymi rozmowami na Komisji Bezpieczeństwa w których 
miałem przyjemność uczestniczyć deklarowałem ,że w ślad za tym pójdzie 
przekazanie samochodu bądź samochodów do jednostek OSP. Tak, też się stało bo 
w 2019 roku do Ochotniczej Straży Pożarnej w Moszczenicy został przekazany 
używany samochód Renault. Skutkiem tego właśnie był też ten remont garażu w 
obiekcie. W 2020 roku używany samochód też z Komendy został przekazany do 
OSP Szeroka też samochód Renault już współczesnej konstrukcji. Tutaj taki ruch 
nastąpił, że z jednostki z Szerokiej do jednostki OSP Górne przekazaliśmy 
samochód, który niewątpliwie lepszy, bo zakarosowany w 2008 roku. Na tamten 
moment nie było możliwości przekazania wprost do OSP Górnego samochodu, bo 
wtedy jeszcze jednostka nie miała remizy, a to był wymóg żeby móc samochód 
używany przekazać. No i rok ubiegły. Rok niełatwy, bo rok kiedy walczyliśmy 
zresztą nadal walczymy z pandemią i borykamy się z różnymi trudnościami. Rok 
był pomyślny jeśli chodzi o doposażenie jednostek. Wręcz powiem, że historyczny 
bo po 33 latach zakupiliśmy nowe samochody do jednostek Ochotniczych Straży 
Pożarnych. I tak pojawił się samochód w OSP Ruptawa, który kosztował około 800 
tys. zł. Został w 99% sfinansowany z Funduszu Sprawiedliwości przy wkładzie 
Miasta 8000 zł. Tutaj mam na myśli właśnie też tą gospodarność i to ile my jako 
Miasto musimy dołożyć do takich drogich zadań. Kolejny samochód to samochód 
zakupiony na koniec roku do jednostki OSP Bzie. To już było przedsięwzięcie 
bardzo karkołomne, bo montaż finansowy był dosyć obszerny. Finalnie samochód 
kosztował 860 tys. zł, ale tutaj Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska 
Gospodarki Wodnej przeznaczył 320 tys., Komenda Główna Państwowej Straży 
Pożarnej 140tys. zł, Fundusz Sprawiedliwości 150 tys. zł, Kółko Rolnicze z Bzia 10 
tys. zł, i Samorząd dołożył do tego zadania 150 tys. zł. Zresztą kwota , która 
pierwotnie była w Budżecie planowana na remont samochodu starego zamiast 
wyremontować stary przy takim nakładzie finansowym kupiliśmy nowy samochód, 
który mam nadzieję będzie przez wiele lat służył. W ostatnich latach jeśli chodzi o 
obiekty, też wiele się wydarzyło, bo z tych tematów które Pani Dyrektor tutaj 
przedstawiała właśnie miało miejsce w tych ostatnich kilku latach i tak po ponad 
10 latach doczekaliśmy się wszyscy remizy na Górnym. Po tych ponad 10 latach 
stacjonowania samochodu w Komendzie Państwowej Straży Pożarnej jednostka w 
takim stanie rzeczy trwała i przetrwała. To zasługa tej takiej też konsolidacji, tej 
organizacji i takiej woli przetrwania. Myślę, że można powiedzieć, że jednostka 
bezdomna, ale przetrwała i doczekała tej chwili, że samochód bojowy stoi tam na 
garażu. Zasygnalizuje też, że niewykluczone, też będę czynił starania, żeby też ten 
samochód, który faktycznie w tej chwili tam stoi żeby, też go wymienić. Były też 
realizowane remonty właśnie różnych obiektów już nie będę tutaj tego przytaczał 
zostało to bardzo szczegółowo przed momentem przedstawione. Jeśli chodzi o tą 
działalność bojową jednostek, działalność operacyjną, też Pani Dyrektor 
wspomniała przytaczając pewne kwoty na przestrzeni lat które miasto 
przeznaczało na funkcjonowanie jednostek OSP w tym zakresie właśnie bojowym. 
Wygląda to tak ,że my też rokrocznie realizujemy taki montaż finansowy i z dotacji 
krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Urzędu Miasta na wiosnę planujemy takie zakupy, także gdzieś w 
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miasto w 50 procentach finansuje te zakupy w tym właśnie zakresie bojowym. 
Oczywiście jeszcze są czynione czy bezpośrednio przez jedno czy tutaj przez 
Komendę starania o jeszcze dodatkowe pozyskiwanie środków. Tak w zeszłym roku 
też jeszcze z Funduszu Sprawiedliwości. Była to kwota około 30 tys. zł z Fundacji 
JSW jednostka z Bzia i OSP Jastrzębie-Zdrój w sumie około kwota 50 tys. zł. 
Właśnie ten montaż finansowy Urząd Miasta, Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Krajowy System ratowniczo-gaśniczy to były w ubiegłym roku zakupy 
na poziomie około  100 tys. zł. Myślę, że z poziomu współpracy między Państwową 
Strażą Pożarną a Ochotniczą Strażą Pożarną warto wspomnieć o tym że w 
strukturach Państwowej Straży Pożarnej w Jastrzębiu-Zdroju funkcjonują dwie 
grupy specjalistyczne to jest: specjalistyczna grupa poszukiwawczo-ratownicza i 
specjalistyczna grupa ratownictwa wysokościowego. Myślę, że można śmiało 
powiedzieć że jest taką chlubą naszej Straży Pożarnej Jastrzębskiej, ale też i chlubą 
Miasta, także jest to coś z czego możemy być myślę że dumni.  Niestety przy okazji 
zazwyczaj tragicznych wydarzeń gdzieś w naszym województwie szczególnie czy 
szerzej zawsze gdzieś tam na pasku pojawia się informacja, że jedzie jednostka z 
Jastrzębia-Zdroju, także w tym takim trudnym czasie gdzieś tam wizerunek myślę, 
że naszego miasta pojawia się w takim pozytywnym świetle. Tutaj te grupy 
specjalistyczne od samego początku współpracują ściśle z jednostką OSP 
Jastrzębie-Zdrój, która ma siedzibę przy Komendzie i tak jak przed 16 laty bo to 
w 2005 roku ta jednostka OSP była reaktywowana, czy powoływana były 
wątpliwości tak myślę, że z perspektywy można powiedzieć ,że to się sprawdziło i 
i ta współpraca w tej relacji funkcjonuje zresztą do dziś. Warto też jeszcze raz 
podkreślić, że Ochotnicza Straż Pożarna działa w dwóch takich obszarach: ten 
obszar operacyjny bojowy ale właśnie jest też i ten obszar społeczny dotyczący 
Stowarzyszenia, Organizacji MGO takiej samorządności. Tak jak wprost temat 
operacyjny jest pod nadzorem Komendanta ,tak ten obszar związany z tą 
działalnością społeczną, organizacyjną już tak nie do końca. Aczkolwiek moja tutaj 
obawa, żeby nie nastąpiła taka sytuacja, że przez jakąś radykalną zmianę 
podejścia do pewnych tematów, co do których Strażacy Ochotnicy są 
przyzwyczajeni, abyśmy nie zaprzepaścili takiej mobilizacji społecznej tych ludzi i 
nie zatracili właśnie tego ducha bojowego. Żeby się nie okazało tak, że mamy 
piękne nawet nowe samochody, piękne obiekty, ale nie będziemy mieli ludzi którzy 
z tą pomocą będą spieszyć, którzy będą z wykorzystaniem tego sprzętu, tych 
obiektów funkcjonować. Ja mogę tylko wyrazić swoje zdanie na ten temat znając 
treść, propozycje tego regulaminu i znając te uwarunkowania, które były 
wcześniej. Obiekty oczywiście powinny służyć całej społeczności lokalnej co do 
tego osobiście nie mam żadnej wątpliwości, ale wskazane byłoby żeby jednak 
jednostki OSP były tymi gospodarzami w tych obiektach. Nawet będąc niedawno 
w Moszczenicy na wejściu tam z tyłu z boku jest taki ładny napis Dom Strażaka. 
Jakby to poczucie jednak tego gospodarowania tym obiektem było. Oczywiście to 
gospodarowanie tym obiektem niewątpliwie musi być pod nadzorem Miejskiego 
Zarządu Nieruchomości, bo też nikt tutaj nie ma wątpliwości, że to Miasto jest 
właścicielem tego obiektu i musi się to odbywać właśnie z poszanowaniem i 
uwzględnieniem tego, że to miasto jest właścicielem. Oczywiście z uwzględnieniem 
dostępności też dostępności innych organizacji lokalnych, organizacji społecznych. 
Należy oczywiście przeanalizować stan, który funkcjonował i to co jest 
zaproponowane trochę zderzyć to z obowiązującymi przepisami prawa 
wynikającymi z ustawy o ochronie przeciwpożarowej, bo tam są pewne zapisy, 
które dopuszczają w pewnym obszarze działalność może nie wprost zarobkową, 
ale odpłatną, której to dochód jest przeznaczony na tylko i wyłącznie cele 
statutowe jednostki OSP i taki zapis prosty w tej ustawie jest. Z poszanowaniem 
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oczywiście prawa podatkowego, prawa o stowarzyszeniach w tym właśnie tych 
zapisów, które są w statutach jednostek OSP co wprost wynika z ustawy o ochronie 
przeciwpożarowej. Oczywiście z poszanowaniem prawa też lokalnego czyli 
Zarządzeń Prezydenta Miasta czy Regulaminów, które obowiązują czy będą 
obowiązywać. W ubiegłym roku co też warte jest myślę podkreślenia co do tej roli 
takiej społecznej i związanej z zapewnieniem bezpieczeństwa mieszkańcom miasta 
przytoczę tylko ubiegłoroczną statystykę. W roku ubiegłym ogólnie w obszarze 
naszego działania , również te wyjazdy poza teren miasta było to około - 2220 
interwencji. Z czego przy 305 tych działaniach samodzielnie bądź wspólnie ze 
strażakami Państwowej Straży Pożarnej działali Ochotnicy i korzystając z tej  
z okazji, że mam możliwość przemawiać przed Szanowną Radą. Chciałbym 
podkreślić tą ubiegłoroczną wielką rolę Ochotniczej Straży Pożarnej w Ruptawie. 
W związku z pandemią jednostka w ubiegłym roku odnotowała około 190 takich 
wyjazdów. Oprócz tego, że jeździła do pożarów i różnych innych zdarzeń to ta ilość 
wyjazdów wiąże się z tym, że jednostka ściśle współpracowała jako wyznaczona 
jednostka z Ośrodkiem Pomocy Społecznej przy realizacji dostaw posiłków dla osób 
w kwarantannie bądź izolowanych czy dystrybucji środków ochrony osobistej. 
Także to naprawdę wielka ich społeczna rola i wielka robota. Na koniec pozostaje 
mi podziękować za tą dobrą współpracę właśnie na linii Samorząd - Pani Prezydent 
i Szanowna Rada odnośnie zrozumienia właśnie różnych potrzeb, które się 
pojawiają. Jeszcze chciałbym zaapelować właśnie o rozwagę i taką delikatność  
w tej materii ,żebyśmy „nie wylali dziecka z kąpielą.” Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję. Zarządzam techniczną przerwę. Straciliśmy sygnał i nie jesteśmy 
obserwowani przez naszych mieszkańców. Poczekamy chwileczkę. Okazuje się że 
sygnał przyszedł w związku z tym proszę o zajmowanie miejsc. Przechodzimy 
pomalutku do kolejnego punktu. Proszę Radnych o zajmowanie miejsca. Szanowni 
Państwo proszę o zabranie głosu przedstawiciela OSP z Moszczenicy. Pan Prezes 
Stanisław Frąckowiak. Proszę bardzo. 
 
OSP Moszczenica 
 - Pani Prezydent, Panowie Prezydenci, Przewodniczący Rady Miasta, Szanowni 
Państwo. W ostatnim czasie narosło strasznie dużo niedomówień odnośnie 
użytkowania obiektów przez strażaków w mieście Jastrzębiu-Zdroju. 
Dotychczasowe umowy na podstawie których jednostki użytkowały wyżej 
wymienione obiekty były podpisane w roku 2017 i obowiązywały do końca roku 
2020, ale chciałoby się powiedzieć, że to co było dobre chyba już się skończyło. 
Obiekty prawie wszystkie zostały wyremontowane oczywiście w różnym stopniu. 
Wypowiadam się teraz w imieniu głównie swojej jednostki, która też wniosła 
niemały wkład własny w remont tego obiektu. Pieniądze, które przez lata były 
wypracowane przez nas samych zostały zainwestowane w powyższy obiekt. Nie 
będę tu wymieniać oczywiście co zostało zrobione. To jest wszystko do 
sprawdzenia na miejscu. My jako OSP oprócz tej podstawowej formy swojej 
działalności to znaczy brania udziału w akcjach ratowniczo-gaśniczych w innych 
klęskach żywiołowych prowadzimy powiedzmy mikro działalność gospodarczą. 
Taką na jaką zezwala nam nasz Statut na podstawie którego działamy, a dochody 
z tego czerpane w całości przeznaczane są na naszą działalność statutową. Należy 
podkreślić Szanowni Państwo, że z tego tytułu są odprowadzane wszystkie składki, 
podatki. Są sporządzane umowy zlecenia z osobami obsługującymi daną imprezę. 
Reprezentuje nas i obsługuje tą imprezę gospodarz jednostki. Oczywiście w to też 
jest zaangażowany Skarbnik , z racji jego funkcji pełnionej. Mamy swoje biuro 
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rachunkowe, które prowadzi nasze finanse. Myślę , że jest to tak przejrzyste, że 
nie ma jakichkolwiek nieprawidłowości w tym temacie. Zapewniam Państwa, że nie 
są to wcale horrendalne kwoty. Co roku na każdym zebraniu sprawozdawczym 
Zarząd naszej jednostki składa sprawozdanie z działalności oraz sprawozdanie z 
działalności finansowej. Zawsze na tych zebraniach są obecni przedstawiciele 
miasta na czele z Panią Prezydent jak i Radni, Pani Sołtys, przedstawiciele 
Komendy na czele z Komendantem, którzy mają te dane podane do wiadomości. 
Szanowni Państwo to co przez lata tak sprawnie działało i bezkolizyjnie 
funkcjonowało teraz komuś to przeszkadza i jak widać nie warto wychylać się 
ponad przeciętność. Z tych pieniędzy był zakupywany sprzęt strażacki oraz były 
ciągłe inwestycje w obiekt. Konserwacja parkietu na właśnie tej spornej sali, 
wyposażenie kuchni, zastawa, cały sprzęt na 120 osób jest własnością OSP, łącznie 
z krzesłami, stołami. Kuta balustrada na klatce schodowej, klimatyzacja, 
monitoring. To są kwoty, które wydaliśmy odciążając Budżet Miasta. Teraz nie 
małe kwoty jednostka poniosła na samochód, na nowo pozyskany samochód o 
którym wspomniał już Komendant Państwowej Straży, ale trzeba zaznaczyć, że był 
to samochód dwudziestoletni, który wymagał oczywiście remontu i nie małych 
wkładów finansowych. Nie chwaląc się, ale Komendant jak zobaczył samochód po 
remoncie to twierdzi ,że to nie ten samochód. Prosimy nie sugerować się głosami 
bardzo czasami krzywdzącymi dla nas Strażaków. Tak do końca niezrozumiały mi, 
że obiekt nie "żyje" albo mało "żyje". To niech organizacje na czele z Radą Sołecką 
go ożywią. My im tego przecież nie bronimy, a wręcz jesteśmy otwarci na 
propozycje. Może w to się włączyć również Urząd Miasta bo w jedności siła. 
Malkontenci, intryganci zawsze będą. Myśmy nigdy nie podważali, że właścicielem 
obiektu jest Urząd Miasta i zawsze doceniali jaką pomoc jednostki otrzymują  
z Urzędu Miasta. Prosimy tylko raz jeszcze, że to co dobrze funkcjonowało nie 
zmieniać bo można jak powtórzę powiedział Komendant "wylać dziecko z kąpielą". 
Chcę jeszcze powiedzieć, że zostało odrębne pismo wystosowane do Miejskiego 
Zarządu Nieruchomości gdzie uwzględniliśmy wszystkie nasze uwag. Na koniec 
prosiłbym o wstrzymanie się przynajmniej do czasu wyborów nowych Zarządów, 
które już powinny być wybrane, ale wiadomo jaka jest sytuacja że tych wyborów 
nie można przeprowadzić. Czekamy, bo tak by było po temacie. Zarządy byłyby 
nowe. Osobom którym się nie podoba zrezygnowałyby i byłoby po sprawie. Na 
koniec dziękuję za zaproszenie i możliwość wystąpienia. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję bardzo. Proszę przedstawiciela OSP Bzie Pana Prezesa Stanisława 
Bazgier. 
 
OSP Bzie 
 - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowni Radni zaproszeni goście. 
Chciałem w pierwszej kolejności przestawić odpowiedź, którą żeśmy skierowali do 
Miejskiego Zarządu Nieruchomości w sprawie tego nieszczęsnego znaczy nie 
nieszczęsnego, może tych ustaleń - zasad i trybu korzystania z sal i wiat 
rekreacyjnych. Ustosunkowanie się tylko do tych punktów, które praktycznie nie 
są tak samo realizowane, czy byłyby zmienione jak w poprzednich latach i tak: 
"dotyczy zasad i trybu korzystania z sal i wiat rekreacyjnych stanowiących mienie 
Gminy Jastrzębie-Zdrój. Punkt pierwszy: postanowienia ogólne - co do 
postanowień ogólnych nie wnosimy żadnych zastrzeżeń. Nie zgadzamy się z 
punktem szóstym : bezpośrednią opieką nad sceną, wiatą sprawuje opiekun, który 
pełni swoje obowiązki na podstawie umowy zawartej z MZN. Umowa zawarta z 
OSP będzie, jak była stosowana dotychczas, gdzie Zarząd OSP sprawował 
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obowiązki opiekuna, gospodarza. Cele działalności: wszystkie punkty były 
realizowane zgodnie z celem działalności sal, wiat rekreacyjnych m.in integracja 
środowiska ,lokalnego inicjowanie aktywności mieszkańców działających na rzecz 
Miasta oraz prowadzenie działalności społeczno-kulturalnej. Warunki wynajmu, 
użyczenia sal, wiat rekreacyjnych stanowiących własność Gminy Jastrzębie-Zdrój 
będą realizowane przez OSP zgodnie z zapisem, harmonogramem zatwierdzonym 
przez Miejski Zarząd Nieruchomości w Jastrzębiu-Zdroju. Decyzja OSP Bzie to 
podpisanie umowy z MZN Jastrzębie-Zdrój na podobnych zasadach jak w 
poprzednich latach. W poprzednich latach wszystkie dochody OSP były 
inwestowane w budynek OSP Bzie jak również na cele statutowe, pomoc 
mieszkańcom i ratowanie mienia i życia ludzkiego. I teraz przeczytam jakie 
zrobiliśmy remonty w naszym obiekcie, jak pozyskiwaliśmy pieniądze na 
utrzymanie budynku i odnowienie go. OSP Bzie w ostatnich latach z funduszu OSP 
wykonało: kapitalny remont kuchni wraz z zakupem wyposażenia. Wydzielenie 
nowego biura Sołtysa wraz z remontem tego pomieszczenia. Wykonaliśmy projekt 
toalet, który był realizowany z Funduszu Obywatelskiego. Remont małej sali, 
podwieszany sufit z wymianą lamp, wymalowanie ścian. Korytarz główny: 
całkowity remont ścian i podłóg, sufitu, zabudowa szatni. Projekt podlicznika gazu 
wraz z zabudową. Zabudowa podlicznika elektrycznego, który będzie służył po 
prostu rozliczania podczas wynajmu sali i kuchni. Został zabudowany defibrylator 
między bramami garażowymi dla mieszkańców którzy mogą korzystać z tego. W 
razie oczywiście, żeby jak najmniejsze korzystali. Utrzymanie w czystości obiektu 
OSP jak również parkingu, koszenie trawników. Przepraszam. Utrzymanie 
gotowości bojowej. Staraliśmy się do JSW o zakup ubrań specjalnych dla strażaków 
gdzie otrzymaliśmy 55 tys. zł, gdzie 5% dało nam Kółko Rolnicze. Pozyskaliśmy 
samochód Renault Trafic , który między innymi był wykorzystany w 2020 roku. 
Komendant nie zwrócił uwagi na to, na dostarczenie pożywienia dla ludzi na 
kwarantannie. Było tam parę wyjazdów w których wspomagaliśmy Ruptawę. 
Pozyskaliśmy również pieniądze na: zakup samochodu ratowniczego gaśniczego za 
kwotę 860 tys. zł. To już Komendant przedstawił jakie i gdzie fundusze były. 
Remont toalet, które jak przed chwilą mówiłem, to było z Funduszu 
Obywatelskiego. Remont dużej sali wraz z wykonaniem projektu, który był z 
Funduszu Obywatelskiego. Wymiana lamp ulicznych na energooszczędne, które 
oświetlają teren wokół budynku także z Funduszu Obywatelskiego. Zakup stołów i 
krzeseł, wyposażenie dużej sali z Funduszu Sołeckiego. Zakup i zabudowa ławek 
parkowych wokół obiektu - Fundusz Sołecki. Organizowaliśmy kursy dla strażaków, 
mieszkańców m.in z pierwszej pomocy przedmedycznej. Została otwarta świetlica 
dla dzieci dzięki współpracy z MOK i Radnymi Miasta, którzy nam pomogli w tym. 
Działalność kulturalna to organizacja festynów wakacyjnych przy udziale Sołtysa i 
Rady Sołeckiej. Pomagaliśmy również przy organizacji Dożynek. Udostępnienie 
pomieszczeń stowarzyszeniom na realizację swoich zadań. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję bardzo. Dziękuję bardzo za zabranie głosu. Teraz proszę 
przedstawiciela z Ruptawy. Jest to Druhna Prezes Iwona Czapla. Proszę bardzo. 
 
OSP Ruptawa 
 - Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowna Pani Prezydent, Szanowni Państwo 
Radni, Panie Komendancie, Druhowie, Prezesi, Naczelnicy, Szanowni zebrani. 
Pragnę podziękować za zaproszenie na dzisiejszą sesję Rady Miasta, która ma 
również na celu poruszyć aktualny temat współpracy miasta w tym Miejskiego 
Zarządu Nieruchomości z jednostkami OSP szczególnie w zakresie zapewnienia 
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lokali do działalności statutowej OSP w tym sal oraz wiat z których przez lata 
mieliśmy okazję korzystać. Jako Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Ruptawie 
brałam udział w rozmowach i próbach ugody dotyczących korzystania z sal przez 
jednostki OSP Moszczenica czy Bzie, a także sali i wiaty przez OSP Szeroka. 
Przedstawione perspektywy i postulaty od Druhów, Prezesów nakreśliły jasno 
sytuację, że dotychczasowe warunki i sposoby prowadzenia i utrzymywania 
niniejszych miejsc sprawdzały się, a skoro się sprawdzały to dlaczego to zmieniać. 
Dlatego w naszych rozmowach najważniejszy był głos członków Zarządów 
jednostek OSP, Druhów, a nawet mieszkańców Sołectw, którzy widzą, że pod 
względem organizacyjnym, porządkowym czy konserwacyjnym sale i wiaty są w 
należytym stanie. Jeżeli zaś chodzi o sytuację Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Ruptawie to nasza OSP nie ma pod swoją opieką ani sali ani wiaty. Obydwoma 
obiektami zajmuje się Pani Sołtys Ruptawy - Cisówki we współpracy z MZN  
i zawsze w razie potrzeby i pod warunkiem takim, że nie były zarezerwowane to 
nasi Druhowie mieli okazję korzystać z nich obojętnie czy na potrzeby zebrań 
walnych sprawozdawczych, spotkań integracyjnych czy też szkoleniowych. 
Wymagało to uprzedniej decyzji, zgody MZN. Z tym zwykle nie było problemu. 
Dlatego też nie zgadzamy się na ustalenie z góry sztywnego terminarza w którym 
mieliśmy zawrzeć daty spotkań i posiedzeń. O ile jesteśmy w stanie umówić  
i uzgodnić termin zebrania walnego tak wszelkie inne spotkania często wychodzą 
z inicjatywą na kilka tygodni przed, a nawet kilkanaście dni przed. Usztywnienie 
terminarza może zadziałać przeciw integracji społecznej na której nam wszystkim 
zależy. W OSP Ruptawa działa również Młodzieżowa Drużyna Pożarnicza. Są to 
przyszli młodzi członkowie OSP czy nawet funkcjonariusze Państwowej Straży 
Pożarnej uczący się pierwszej pomocy, podstaw pożarnictwa i ćwiczeń sprawności 
fizycznej. Dzieci i młodzież spotykają się w sobotnie poranki. Chcielibyśmy 
umożliwić im to by mogli spędzać czas na świeżym powietrzu również organizując 
zbiórki pod wiatą gdy mają zajęcia stricte teoretyczne. To ważne by być na 
świeżym powietrzu szczególnie w czasie pandemii Covid. Zbiórki w ciasnej salce 
przy garażu nie są najlepszym rozwiązaniem. Jeżeli jednak jest to warunek 
konieczny, aby wprowadzić kalendarz roczny to wnioskujemy o to aby jednostki 
OSP i ich potrzeby czyli działalność statutowa pokrywająca się z obowiązkami 
Miasta jako Gminy były brane pod uwagę jako pierwsze ponieważ nasza działalność 
znacznie wpływa na funkcjonowanie Miasta poprzez ochronę pożarową, kulturalną 
i społeczną. Oczywiście uszanujemy to, że zaplanowane imprezy miejskie ,sołeckie 
i prywatne za opłatą są w pierwszej kolejności, ale w czasie kiedy wiata jest 
oczywiście nieużywana czyli przez niemal cały rok z kilkudniowymi wyjątkami 
prosimy byśmy w sposób nieskrępowany mieli do niej dostęp. Zapewniamy, że jej 
nie zniszczymy ani nie uszkodzimy. Zależy nam i pragniemy mieć dostęp do tych 
obiektów, gdyż sami nieraz pomagamy przy chociażby corocznych dożynkach, czy 
przy imprezach organizowanych przez OPS dla rodzin zastępczych, a także przy 
imprezach dla dzieci z lokalnego przedszkola. Być może lepszy dostęp uwolni 
jeszcze większy nasz potencjał i zorganizujemy jeszcze lepsze działania. Dużym 
wsparciem i pomocą wykazali się Druhowie z OSP Bzie i Ruptawy przy dostawach 
posiłków do mieszkańców miasta objętych kwarantanną domową. Nasi strażacy z 
akcji nie pobierali ekwiwalentu, który można by wyliczyć na kilkanaście tysięcy zł. 
Dlatego użyczenie wiaty czy stali na nasze cele statutowe w ramach rewanżu na 
dotychczasowych zasadach było jakby najbardziej korzystne. Na koniec pragnę 
dodać że chociaż nasze sytuacje się różnią i każda jednostka OSP może mieć i 
nawet inne potrzeby czy oczekiwania to solidarnie wspieramy się w naszym 
powiecie i patrzę z nadzieją na pozytywne rozstrzygnięcie sprawy między Miastem 
a Jednostkami OSP. Liczymy że Władze Miasta dostrzegą szanse na lepsze często 
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bez kosztownego zagospodarowania niewynajętych sal na potrzeby integracji 
lokalnego społeczeństwa w tym członków i strażaków Ochotniczych Straży 
Pożarnych w naszym mieście Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję bardzo gościom za wystąpienie. Czy ktoś z Radnych w ramach dyskusji 
nad tym porządkiem obrad chce zabrać głos? Proszę.  Radny Michał Urgoł. Proszę 
udzielam głosu. 
 
Michał Urgoł 
 - Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Panowie Prezydenci, Druhny i Druhowie, 
Szanowni Państwo chciałem wystąpić nie tylko jako Radny ale również jako Sołtys 
Sołectwa Bzie i w kilku słowach odnieść się do tego co już dzisiaj zostało 
powiedziane. Nie chciałbym powtarzać bo tu świetnie Pan Komendant podsumował 
jak wyglądają te relacje w społeczności lokalnej. Natomiast jest jeszcze jeden 
aspekt o którym należy wspomnieć. Mianowicie to jest jakby ta gotowość Straży 
Pożarnej nie tylko bojowa którą 24 godziny na dobę są w stanie prezentować, ale 
również pomoc we wszelkich sprawach organizowanych przez Radę Sołecką czy 
przez nawet takie mogę mówić o swoim właściwie Sołectwie tak bo nie wiem jak 
to wygląda w pozostałych, ale pewnie się tu też lokalni działacze wypowiedzą. Na 
tą pomoc można liczyć zawsze na Ochotniczą Straż Pożarną czy Koła Gospodyń 
Wiejskich czy nawet jak gdzieś koła Emerytów i Rencistów organizują w jakiś 
sposób jakieś przedsięwzięcia. Czy tu wspomniana świetlica, Ja tylko dopowiem, 
że kiedy Dyrektor MOK-u zadzwonił do mnie, że istnieje możliwość właściwie nawet 
nie otwarcia nowej świetlicy a przeniesienia gdzieś z remontowanego chyba 
pomieszczenia w Szerokiej to my nie dysponowaliśmy pomieszczeniem. Świetnie 
mamy możliwość otwarcia świetlicy, ale nie mamy gdzie. Zebranie zostało w trybie 
pilnym z zarządem OSP zwołane właściwie w jeden dzień i decyzja podjęta jeżeli 
nie w ten sam to na drugi dzień. Pomieszczenie było wynajęte z tego co pamiętam 
wypowiedziano tą umowę ponieważ jeszcze chyba nie doszło do skutku. Ponieważ 
pojawiła się możliwość, także tutaj jest naprawdę wielka otwartość Ochotniczych 
Straży Pożarnych na tą działalność poza bojową czyli tą integracyjną. Tutaj do tej 
organizacji życia społeczności lokalnej mógłbym mówić bardzo długo natomiast 
zaczynam siódmy rok kadencję w Sołectwie Bzie i od samego początku mogłem 
liczyć na pomoc Ochotniczej Straży Pożarnej. Nie było ani jednej imprezy czy to 
masowej czy o jakimś charakterze bardziej zamkniętym w której Ochotnicza Straż 
Pożarna nie uczestniczyłaby nie włączając się w pomoc w jej organizacji. To nawet 
na posprzątaniu sali na koniec można mówić, że można było liczyć na strażaków. 
Wszystkie uroczystości wynikające z kalendarza miejskiego, które również w 
Sołectwach świętujemy to są obchody 1 Maja czy to są, nie wiem choćby procesja 
Bożego Ciała gdzie przyszedł. Tak oczywiście 3 Maja, a powiedziałem  
1 Maja. Strażacy przygotowują teren nie tylko wokół OSP, ale tam gdzie jest to 
potrzebne. Oczywiście miasto również angażuje się natomiast zawsze jest to na 
czas i nawet nie trzeba prosić. Mają tą świadomość tak że gdzieś świadczy ta 
wizytówka, pokazanie terenu wokół więc są. Tutaj o tych pozyskanych wszystkich 
środkach już Pan Prezes wspomniał i Pan Komendant opowiedział dokładnie więc 
nie chciałbym tego przytaczać, bo sobie też przygotowałem jakie te pozyskane czy 
na ten wóz bojowy czy remonty sali. Wszystko zostało powiedziane. Natomiast 
chciałabym się odnieść bo tu Pani Dyrektor przygotowała taką prezentację i 
wynikało z niej że od 1995 czy 1996 roku zostało wydane 6 milionów z miasta na 
jednostki pomocnicze. Ja sobie szybko podzieliłem to przez ilość lat i przez ilość 
jednostek pomocniczych i wyszło mi 40 tys. zł w skali roku jakby kosztów 
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utrzymania tych budynków. Więc myślę nie wiem tak dobrze?  Okej, ale mówimy 
o kosztach utrzymania i eksploatacji. Jeżeli odejmiemy te dochody to myślę że to 
nie są duże koszty, które trzeba ponieść na to utrzymanie. No też bym apelował 
tutaj przyłączył się do apelu Pana Komendanta, żeby bardzo rozważnie do tej 
kwestii podchodzić. Oczywiście należy wprowadzać dostosowywać regulaminy do 
obowiązujących przepisów natomiast żeby delikatnie podchodzić do 
poszczególnych punktów tych zapisów i jednak pozostawić w gestii zarządzania 
budynkiem w całości poszczególnym Ochotniczym Strażom Pożarnym, a 
porozumienie oczywiście ze wszystkimi stowarzyszeniami jest do wypracowania. 
Osobiście byłem na takim spotkaniu roboczym w Sołectwie Bzie gdzie były i 
przedstawiciele gospodyń i emeryci i chyba jeszcze takie jedno stowarzyszenie 
działające również w Sołectwie i tam jakieś stanowisko zostało wspólnie 
wypracowane. Oczywiście zawsze będą tarcia, ponieważ jeżeli coś się dzieje i jest 
mnóstwo organizacji które chcą coś organizować to prędzej czy później gdzieś w 
jakiejś dacie powstanie konflikt,  to jest naturalne. Natomiast leczenie tego przy 
pomocy więcej strat narobimy, niż pożytku więc tutaj taki apel. Chciałem również 
podziękować tutaj przy tej okazji strażakom i Ochotniczej Straży Pożarnej Bzia za 
tą współpracę, ale również wszystkim Państwu za tą gotowość bojową za to, że 
jesteście, działacie i patrzę ilu macie członków to nie spodziewałem się. Myślałem, 
że to są jakieś 15-20 osób. Gratuluję i obyśmy zmieniając te warunki nie 
doprowadzili, że te liczby będą wyglądały bardziej ubogo. Przy okazji chciałem 
podziękować Panu Przewodniczącemu za ten temat na dzisiejszej Sesji i Radnym, 
którzy się do tego przyczynili tutaj Pan Radny Markiewicz, Wojciech Marcol, 
Szymon Klimczak i Radny Ryszard Piechoczek. Braliśmy udział w kilku spotkaniach, 
że nie wspomnę ilu telefonach, także apel do Panów Prezydentów do Pani 
Prezydent , aby zastanowić się nad tymi zapisami jeszcze raz je przemyśleć. 
Dziękuję uprzejmie.  
 
Przewodniczący Rady Miasta  
 - Dziękuję bardzo. Proszę o głos Radnego Szymona Klimczaka ,Druha Klimczaka. 
Proszę . 
 
Szymon Klimczak 
 - Dziękuję Panie Przewodniczący, też Druha tego nie ukrywam, a wręcz mówię  
z dumą i mówię to w kontekście tej Jednostki, która została tutaj odmieniona przez 
przypadki za co bardzo dziękuję Panu Komendantowi. To wielki zaszczyt 
współpracować i z Państwową Strażą Pożarną, ale też i z Druhami ochotnikami z 
mojej Jednostki OSP Ruptawa, ale też z innych jednostek, bo spotykamy się też 
na akcjach przy różnego rodzaju zdarzeniach, tych które się kończą takim dobrym 
happy endem, ale tych czasem, które też i mniej. Niemniej jednak ta gotowość i 
ten system w Polsce, ale i na świecie opiera się głównie na ochotnikach. Mało kto 
z Państwa wie bo chociażby obecnie na służbie w sensie na podziale bojowym tak 
to się mówi w Państwowej Straży Pożarnej jest teraz 14 funkcjonariuszy 
Państwowej Straży Pożarnej. Z czego to są też kierowcy, są też Dowódcy 
przynajmniej jeden Dowódca. Gdyby było jakieś duże zdarzenie to  
14 Strażaków oczywiście tam później można ściągać z dyżurów domowych można 
ściągać z ościennych Powiatów, Miast. Niemniej jednak to system głównie będzie 
bazował przy dużej skali zdarzenia na Ochotnikach i tak jest na całym Świecie. 
Dlatego trzeba też sobie uświadomić jak istotną rolę pełni funkcja OSP w tym 
aspekcie bojowym, ale też w tym aspekcie kulturalnym, takim społecznym w takim 
wymiarze spotkań ludzi ,którzy mają pewne wartości pewne cele łączy pewna idea, 
chęć robienia czegoś więcej na co dzień i poświęcenia swojego wolnego czasu,  



15 
 

a czasami nawet zawodowego kosztami własnych rodzin. Nie oczekując nic w 
zamian poza może czasem drobnym uśmiechem, powiedzeniem dziękuję, czasami 
łzami w oczach. To są naprawdę piękne chwile, które życzę każdemu przeżyć.  
W tym takim aspekcie też działalności prospołecznej, ona dotyka bardzo szerokich 
horyzontów, bo to są od takich zadań stricte fizycznych czyli ułożyć ławki przed 
dożynkami i po dożynkach posprzątać poumywać to wynieść śmieci dosłownie takie 
prace takich rzeczy też się nie boimy jako druhowie OSP, po prezentację wozów 
na festynach jakiś prelekcjach wystąpieniach, aspekcie takim edukacyjnym dla 
dzieci i młodzieży. W przedszkolach jesteśmy, bywamy. Oczywiście teraz 
pandemia troszeczkę zmienia postać rzeczy, ale to wszystko też trzeba mieć tak 
jakby na uwadze i to robią ludzie którzy też na co dzień funkcjonują w rodzinach, 
ale też i swoich zawodach chodzą do pracy. Wykonują różne czynności i robią to 
co do zasady w swoim wolnym czasie. Pochylając się dzisiaj nad tematem 
funkcjonowania OSP trzeba powiedzieć, że ta współpraca wygląda dobrze między 
Samorządem, Ochotniczymi Strażami Pożarnymi , ale i Państwową Strażą Pożarną. 
Między tym trójkątem tak, Państwowa Straż Pożarna rozumiana jako rola Państwa 
którą Państwo spełnia poprzez Państwową Straż Pożarną. Niemniej jednak teraz 
pojawiły się pewne wątki o których trzeba powiedzieć i też żeby rozmawiać trzeba 
zaprezentować tak jakby mieć świadomość tutaj bardzo szerokiej roli którą OSP 
pełni, o której mówiłem, ale też i  tego aspektu bym powiedział historycznego. Bo 
wszystkie OSP w mieście funkcjonują ponad 100 lat i te remizy czasem z czegoś 
wynikały , do czegoś się zmieniały. Uwarunkowania się zmieniały. Postępował czas, 
ale historycznie wiele remiz było wznoszonych i budowanych w czynie społecznym 
przez mieszkańców Sołectwa, dzielnicy naszego miasta. Tutaj był też w dużej 
mierze wątek  pracy społecznej kompletnie nie wycenialnej i trudnej do zmierzenia 
już dzisiaj współcześnie. Oczywiście formalnie wygląda to tak, że kiedyś to były 
własności jakieś tam OSP, a teraz obecnie stało się to własnością w skutek 
przekazania własnością miasta. Oczywiście miasto jest formalnie właścicielem, ale 
takim chyba mentalnym ale i też nie tylko mentalnym bo upoważnionym w 
specjalnej umowie zawieranej między MZN-em a Zarządami Ochotniczych Straży 
Pożarnych, które przecież mają jako stowarzyszenia, bo Ustawa tak stanowi swoją 
osobowość prawną, Tak? Pełnienia Zarządu, zarządu administracji, gospodarzenia 
tym "majątkiem". Przy czym majątek trzeba rozumieć nie tylko jako prawa, ale 
też jej i obowiązki i z tych obowiązków póki co w mojej ocenie OSP się świetnie 
wywiązują. Ja akurat nie odnoszę tego do swojej jednostki OSP Ruptawa w której 
mam zaszczyt służyć, ale mówię do bo taka sytuacja nie następuje, tam nie 
korzystamy z sali. Tam jedynie mamy dostęp chociaż bardzo mocno skrępowany 
w mojej ocenie o czym mówiła Druhna Prezes Czapla. Skrępowany dostęp do tej 
wiaty i to też moim zdaniem powinno ulec zmianie, tak jakby w myśleniu naszym. 
Tak jakby te uwarunkowania tych danych jednostek OSP trzeba po prostu 
szczegółowo wziąć pod lupę. Mówili tutaj o tym Druhowie Prezesi ile włożyli do tych 
remiz, dołożyli samych inwestycji przeliczanych na złotówki, ale za tymi 
inwestycjami złotówkowymi idzie mnóstwo inwestycji, siły i czasu, który Druhowie 
poświęcili. Praktycznie też w ogóle ciężko wycenianych na pieniądze. Moim 
zdaniem jeśli miasto zaproponowało tak mocny regulamin, który nie był do 
przyjęcia przez Zarządy Jednostek OSP to powinny nastąpić negocjacje w tym 
przedmiocie. Powinny się częściej spotykać jednostki z MZN-em, ale też i myślę, 
że atencja Pani Prezydent i jej Zastępców też powinna być tu skupiona na tym 
żeby usiąść i właśnie mając to wszystko tak jakby z tyłu głowy mając ten szacunek 
do tej pracy, ale też historii i tradycji tych wszystkich uwarunkowań o których 
mówię. To nie chodzi o to, żeby wyciągać je na piedestał, ale żeby zobaczyć jak 
duże dziedzictwo też ciąży na obecnych i Zarządach OSP i Druhach OSP, żeby to 
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w jakiś sposób kontynuować żebyśmy tu w obecnej sytuacji nie byli uznani za ludzi, 
, którzy zatrzymają ten potencjał albo ograniczą ten potencjał OSP. Bo to mówię 
to jest bardzo łatwo stracić taką funkcję społeczną OSP o czym doskonale wiemy 
na przykładzie OSP Ruptawa. Jak bardzo łatwo było się zatracić właśnie w takim 
funkcjonowaniu w takim bieżącym działaniu. Wiele potu i nerwów wiele ludzi 
włożyło żeby rzeczywiście wypracować i zbudować pewien potencjał nie tylko ten 
bojowy, ale też i ten społeczny. Tak?, a ten bojowy dający się w jaki sposób 
zmierzyć w postaci tych statystyk o których Pan Komendant był uprzejmy 
powiedzieć. Trzeba też popatrzeć na to, że jeśli miałaby nastąpić teraz zmiana tak 
jakby tego gospodarza to te wszystkie inne obowiązki musiałby przejąć pracownik 
tak sobie wyobrażam Miejskiego Zarządu Nieruchomości. Za tym też wiążą się 
koszty. Pytanie - Czy opłacalne? Bo tak jak mówię tutaj dochodzą nam koszty 
społeczne tak jakby i koszty znowu złotówkowe, więc tutaj poddaję to pod 
wątpliwość. Bardzo dziękuję Panu Przewodniczącemu Rady Miasta że rzeczywiście 
zgodził się na to i dostrzegł ten problem, że skoro póki co negocjacje zaczęły się 
bardzo bardzo ciężko i tutaj wręcz pisma jednostek OSP wskazywały, że odrzucają 
propozycje przygotowane przez Panią Prezydent, że to znalazło wyraz na forum 
Rady Miasta. Rada Miasta jest właśnie takim forum, które też powinno takim 
sprawom się przyglądać które mówię tak dotyczą ludzi. Bo tak sobie liczyłem w 
samych jednostkach OSP jest około 300 ludzi zaangażowanych w ten wymiar 
społeczny plus ich rodziny to naprawdę robi się spora grupa społeczna którą 
powinniśmy w jakiś sposób tutaj uszanować. Zachęcam do tego też Druhów 
Prezesów i Naczelników żeby odnieść się do tej propozycji na piśmie w sposób taki 
bym powiedział punkt po punkcie nawet jeśli on miałby brzmieć rzeczywiście 
brzmieć że zmieniamy go praktycznie 180 stopni. Niechaj to będzie propozycja 
punkt po punkcie należy po prostu się pochylić i rozmawiać. Tak to sobie właśnie 
wyobrażam. Ja analizując tak na szybko ten dokument, który dzięki uprzejmości 
kolegi Radnego Ryszarda Piechoczka dostałem do wiadomości, bo tak to też nikt 
nie był uprzejmy nawet poinformować mnie. Ubolewam nad tym bo myślałem że 
wszyscy wiedzą, że tymi sprawami żyję i emocjonuję się od zmierzchu do świtu a 
i nawet czasem w nocy. Więc tutaj sam dostrzegłem ten aspekt tego 
harmonogramu , że to teraz jakby MZN będzie zawiadywać kalendarzem imprez i 
to takim z góry określonym i tylko dopuszcza się raz w roku zmianę. Tak mówi 
regulamin tych imprez. To moim zdaniem może zabić rzeczywiście tego ducha 
społecznego. Tą taką bym powiedział oddolną inicjatywę organizowania na salach 
i tych wiatach właśnie jakichś ciekawych wydarzeń i zdarzeń które przecież służą 
lokalnej społeczności. Zresztą pytałem wielu Radnych proszę Państwa jak 
rozumieją funkcjonowanie sal i wiat. Wielu Radnych jednogłośnie powiedziało 
jednoznacznie, że cała radość w tych salach i wiatach wtedy kiedy będą tam ludzie, 
kiedy tam się coś będzie dziać. Będą spotkania różnych grup i to jak najszerszych. 
Myślę , że to OSP rozumie bardzo mocno jako Jednostki. Myślę, że tutaj też należy 
doprecyzować jak najszerzej może to funkcjonować natomiast wydaje mi się, że 
rzeczywiście warto, żeby był tak biorąc pod uwagę te uwarunkowania historyczne 
że tak powiem i te inwestycje które zostały poczynione, żeby nadal OSP pozostało 
tym głównym gospodarzem wyznaczonym umownie zobligowanym też przez 
Miejski Zarząd Nieruchomości jak to miało dotychczas miejsce. Może trochę na 
odmiennych zasadach, które należy wynegocjować i ustalić porozumieć się w 
drodze kompromisu i konsensusu. Więc tak sobie rzeczywiście wyobrażam dalszy 
bieg zdarzeń. Także jeszcze raz dziękuję za tą możliwość pochylenia się nad tym i 
bardzo proszę, żeby się przyłączyć, też jak najszerzej do tego Apelu, który był tu 
wskazany przez Pana Komendanta Brygadiera Piechaczka, żeby rzeczywiście nie 
"Wylać dziecka z kąpielą". Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję bardzo. Głosu udzielam Radnemu Tadeuszowi Sławik. 
 
Tadeusz Sławik 
 - Panie Przewodniczący, Pani Prezydent. Szanowni Państwo. Po pierwsze chcę 
podziękować Panu Przewodniczącemu za tą dyskusję. W mojej ocenie ona sięga 
fundamentów samorządu. Skąd taka teza? Historię Rzeczypospolitej, historię ziem, 
historię miejscowości. Tworzą organizacje, ludzie jednostki i zwykli obywatele. W 
tworzeniu historii Ziemi Jastrzębskiej ogromne znaczenie miała Straż Pożarna. Od 
wieków to 100 lat to mało to trwa dużo dłużej. Jednocześnie proszę zwrócić uwagę 
każda z tych jednostek ma swoją historię, ma swoje zwyczaje, swoje tradycje. 
Ruptawa - teren byłego zaboru austriackiego, cesarskie, tutaj zabór pruski, inna 
tradycja. Ona wiąże się z tym funkcjonowaniem lokalnych społeczności. Stąd te 
odmienności, stąd te różnice w funkcjonowaniu. Tak to przez wiele lat miało 
miejsce i funkcjonowało. Teraz przychodzi taki moment, że ktoś uznał Ja chcę 
patrzeć pozytywnie, że pewne kwestie trzeba uporządkować. Pytanie gdzie jest 
granica? Gdzie można zabić te tradycje ? Gdzie można tak jak pięknie tutaj Pan 
Komendant Powiatowej Straży Pożarnej mówił, gdzie trzeba dbać również o ducha. 
Tak jak w prawie mamy literę, ducha prawa tak również w każdej organizacji mamy 
ludzi ,ale mamy tego ducha "Genius loci" coś nieuchwytnego, co funkcjonuje, co 
może zniknąć przez zbyt pozytywistyczne działania. Wszystko można 
przeorganizować ja tego się bardzo poważnie Szanowni Państwo obawiam 
wsłuchując się tutaj uważnie. Szczególnie w te słowa, które wypowiadają strażacy. 
Są bardzo spokojne słowa bardzo wyważone. Rozumieją jakąś potrzebę jakąś 
potrzebę ujednolicenia czegoś. Natomiast to jest wielka prośba o zrozumienie tych 
odrębności również. Połączenie wody z ogniem. Na tym sztuka polega, żeby nie 
zabić czegoś co być może jest nieulotne. To co pokolenia strażaków dawały ziemi 
Jastrzębskiej to jest gotowość, to jest to oddanie, to poświęcenie. Szanowni 
Państwo to nie są śmiechy na sali można śmiać się z tego wszystkiego oczywiście. 
Można i taką postawę przyjąć tutaj. To trzeba na ten dzwonek reagować. Ja kiedyś 
służyłem w Wojsku. Skończyłem Szkołę Podchorążych. Też miałem ze służbami do 
czynienia, także wiem co to oznacza i wiem co znaczą trudne sytuacje chociażby 
w stanie wojennym gdzie byłem nie po tej stronie co chciałem. Kiedy trwoga to 
wtedy oczy są skierowane na kogo na Straż Pożarną, bo to jest pierwsza Jednostka, 
która reaguje oczywiście poza innymi służbami. Szanowni Państwo cieszę się, że 
dzisiaj ta dyskusja miała miejsce. Dotyka tak fundamentalnych spraw i wyrażam 
wielką nadzieję, że ten dorobek pokoleń strażaków nie zostanie zaprzepaszczony. 
Proszę też źle mnie nie rozumieć. Tu zwracam się do Pani Prezydent, Pani Dyrektor 
- pewne inicjatywy mogę zrozumieć, ale proszę z bardzo wielkim wyważeniem tutaj 
postępować, żeby czegoś nie zaprzepaścić. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję. Do głosu zapraszam Tadeusza Markiewicza, proszę bardzo. 
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Szanowni Państwo na ten temat powiedziano dużo i zgodzę się z tym co mówili 
moi przedmówcy. Bo to jest fakt, to jest racja to jest Szanowni Państwo prawda. 
Zdecydowana myślę że zdecydowana część radnych ma wiedzę o funkcjonowaniu 
Ochotniczej nie mówię już o Państwowej o Ochotniczych Strażach Pożarnych. 
Znam to Szanowni Państwo trochę od podszewki i dokładnie wiemy co już 
powiedział Pan Komendant Piechaczek, że pomimo bardzo sprawnych zawodowych 
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strażaków i wyposażonych wzorowo bez Ochotniczych Straży Pożarnych nie 
mielibyśmy i nie czulibyśmy się szanowni państwo tak pewni a widzimy, w każdej 
sytuacji nie tylko nadzwyczajnych zagrożeń, ale w sytuacji pandemii , innych 
zawsze po tą Ochotniczą Straż Pożarną trzeba sięgać. Szanowni Państwo myślę, 
że ta działalność ściśle my tak to może w skrócie myślowym używamy słowa 
bojowa, ratownicza jest związana nieodłącznie Szanowni Państwo nieodłącznie z 
inną jakby działalnością i aktywnością społeczną. Jest to zawsze grupa która 
zdecydowanie działa. Nie da, po prostu nie będzie z Ochotnika typowego nie obrażę 
kolegów Druhów, typowego Ochotnika jakby zajął się tylko i wyłącznie jak go 
wezwali pojechał do pożaru. Zawsze w każdej jednostce jest tak ,że funkcjonują 
dodatkowo tą integrację społeczną. Tu mówimy Szanowni Państwo, bo pamiętam 
i koledzy też mówią, były sytuacje, gdzie trzeba prawo się zmieniło, otoczenie 
prawne i trzeba było Szanowni Państwo dostosować do obowiązującego prawa, bo 
tak jakoś dziwnie to funkcjonuje że Gmina sama sobie musi płacić podatek. Już nie 
narzekam powiedzmy w tej sytuacji. Ja tu tylko mówię tak, że chciałbym zapytać 
- Czy jakby w tej części nie mówię już typowo bojowej tam gdzie mają samochody, 
sprzęty, inne tam bezwzględnie jest gospodarzem Ochotnicza Straż Pożarna, ale 
w tej innej części gdzie na przykład muszą korzystać wspólnie z pewnych części 
obiektów trzeba Szanowni Państwo dać pierwszeństwo Ochotniczej Straży Pożarnej 
w związku na tak znaczącą działalność Ochotników. Ja tylko zapytam już będę 
kończył, żeby nie za długo mówić. Tutaj mówimy, że tak potrzeba zmienić. 
Niektóre sytuacje nie ulegają wątpliwości, że trzeba zmienić, ale gdy na przykład 
jest i funkcjonuje to że jakby takim gospodarzem w imieniu Gminy jest Ochotnicza 
Straż Pożarna z zarządu przez osobę wyznaczoną. Pytam się Szanowni Państwo bo 
nie znam takiej sytuacji - Czy były sytuacje, że obiekt stał wolny niewykorzystany 
?, a Ci Gospodarze, a nie obrażam tylko pytam i głośno myślę nie chcieli udostępnić 
Szanowni Państwo obiektu innemu Stowarzyszeniu czy Organizacji lub stawiano 
warunki nie do spełnienia? To bym chciał wiedzieć. Ja nie znam takiej sytuacji. 
Dziękuję. Dodam jeszcze Szanowni Państwo że powiem tylko tyle, że za 
parafrazuje to jak mówił trener piłkarski Górski - "Piłka jest okrągła, a bramki są 
dwie i tak długo jak jest piłka w grze wszystko może się zdarzyć". W tej chwili te 
nowe warunki są jakby w grze w temacie Myślę że dojdzie Szanowni Państwo do 
porozumienia z Zarządami Ochotniczych Straży Pożarnych z Prezydentem  
działającym Pani Dyrektor działa w imieniu Pani Prezydent. Jestem przekonany, że 
znajdzie się taki kompromis, że będą strony zadowolone. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję bardzo. Proszę o głos radnego Janusza Ogiegło. 
 
Janusz Ogiegło 
 - Pani Prezydent, Panie Przewodniczący Szanowni Radni, Szanowni Państwo. Ja 
bardzo krótko w dwóch tematach. Po pierwsze bardzo mnie cieszy, że dzisiaj 
gościmy ochotników i widzimy tylu młodych ludzi. Pamiętam sprzed kilkunastu 20 
lat jak tutaj gdzieś siedzieli ci Ochotnicy i to byli już niestety wszystko byli 
dziadkowie. Patrzyłem z tej strony z przerażeniem. Pomyślałem sobie Boże Święty 
jak oni będą na tą drabinę wchodzić, ale dawali sobie radę w tych czasach. Dzisiaj 
można powiedzieć, że jest zmiana pokoleniowa i to jest niezwykle cenne i nawet 
wśród osób zainteresowanych czy kierujących są kobiety i to też jest pozytywna 
zmiana, która oddaje ducha tych nowych czasów i świadczy o tym, że nie musimy 
się bać o następne pokolenia Ochotników w naszym mieście. Druga proszę Państwa 
taka krótka moja dygresja dotyczy tego że wszyscy chwalimy mówimy - Bzie, 
Ruptawa, Moszczenica i tak dalej ,przepraszam Szeroka i tak dalej. Gdzie się 
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podziała Ochotnicza Straż Pożarna ze Zdroju. Nie wiem czy Państwo wiecie ja 
pamiętam. Jest Prezes. To przepraszam, już nic więcej nie mówię, bo miałem 
wśród Radnych kandydata na Komendanta, ale skoro Pan jest szefem to już nic 
nie będę mówił. Wiecie Państwo domyślacie się Państwo, chodzi mi o Radnego, 
który w Zdroju mieszka. Ma swoją Straż. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję. Radny Wojciech Marcol zapraszam. 
 
Wojciech Marcol 
 - Szanowni Państwo dwa zdania tylko bo, aż trudno mi cokolwiek tutaj wymyślić 
nowego dodać po tym co moi szanowni przedmówcy powiedzieli. Natomiast  
w związku z tym że, przed Radnym Januszem Ogiegło głos zabrał Pan Tadeusz 
Sławik, który mówił o tych na koniec przepraszam Pan Tadeusz Markiewicz, który 
mówił o tych kwestiach porozumień pomiędzy organizacjami społecznymi, które 
rzekomo na tych Sołectwach nie potrafią się w jakiś sposób dogadać co do, czy 
była taka sytuacja? Dokładnie tak Pan powiedział przy tym. Natomiast ja nie 
ukrywam, że w ostatnim czasie zostałem gdzieś poproszony o jakieś konsultacje 
przez wyrażenie swojej opinii również przez Strażaków naszych z Moszczenicy. 
Zastanawialiśmy się w jakikolwiek sposób wykazać też i przed Dyrekcją MZN-u  
i przed Państwem tutaj fakt tego zgodnego jednak korzystania z tej sali głównie z 
sali zabawowej zlokalizowanej na Komuny Paryskiej 16 w Jastrzębiu-Zdroju. 
Ostatecznie w dniu 22 lutego te organizacje z naszego Sołectwa zebrały się. Kilka 
tych organizacji i zgodnie bez najmniejszych problemów podpisały porozumienie 
co do tego że są w stanie bezkolizyjnie korzystać z tej sali, która przedmiotem 
jakiś tam nieporozumień może być. Ja może pozwolę sobie przeczytać krótko to 
porozumienie bo on jest dość zgrabnie i wydaje mi się że też w jakiś sposób oddaje 
tego ducha który towarzyszy tym często organizacjom pożytku publicznego czy też 
innym organizacjom, które w tych Sołectwach funkcjonują. Więc w dwóch zdaniach 
może - Korzystający z budynku zlokalizowanego na ulicy Komuny Paryskiej i tu 
wymienione są te organizacje w sposób zgodny i nieprzymuszony deklarują chęć 
stworzenia porozumienia mającego w rzeczy swojej określić ogólne warunki 
dalszego korzystania przez sygnatariuszy z sali zabaw zlokalizowanej w budynku 
na ul Komuny Paryskiej 16 w Jastrzębiu Zdroju. Strony porozumienia mając na 
uwadze długoletnie i historycznie uwarunkowane korzystanie z budynku 
zlokalizowanego przy ulicy Komuny Paryskiej 16, mając na uwadze dalsze 
dobrosąsiedzkie relacje pomiędzy wymienionymi pragną zgodnie podkreślić, iż nie 
zgłaszają zastrzeżeń co do dotychczasowej formuły administrowania salą zabaw. 
Strony podkreślają zgodnie, iż udostępnienie sali odbywa się na bieżąco z 
poszanowaniem interesów jaki i zasad współżycia społecznego wszystkich 
stawiających stron. Jednocześnie stawiający deklarują chęć dalszego 
bezkolizyjnego korzystania z wymienionej powierzchni oraz osiągnięcia 
konsensusu we wszystkich przypadkach związanych z chęcią korzystania z 
wymienionej sali zabaw. Podpisani są sygnatariusze. Więc wydaje mi się , że 
generalnie jeżeli problem jakikolwiek, gdziekolwiek. Tak dokładnie. Mam akurat 
wersję nie podpisaną, ale jest podpisana , która funkcjonuje w obiegu prawnym 
Sołectwa na której to wersji podpisane jest Ochotnicza Straż Pożarna w 
Moszczenicy jest Koło Gospodyń Wiejskich podpisane Koło Emerytów i Rencistów 
w Moszczenicy. Wydaje mi się że mimo wszystko problem troszeczkę być może 
jest za bardzo przejaskrawiony jeżeli chodzi o te jakieś kolizje w korzystaniu z tych 
powierzchni czy z tej wiaty czy z tej sali zabaw. Być może rozwiązanie po prostu 
jakieś techniczne zwykłe polegające np. na wymianie tak sobie myślę teraz na 
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gorąco e-maili, które jakiś ślad za sobą zostawiają co do jakiegoś tam 
udostępnienia tych obiektów. Chciałbym tylko żebyście Państwo zwrócili uwagę 
Państwo decydujący o tej kwestii, że być może ten problem można rozwiązać 
stricte drobnymi zabiegami technicznymi, a nie poprzez odwracanie całego procesu 
zarządczego, administracyjnego tymi powierzchniami tak, żeby już tutaj nie 
powtarzając po raz setny nie doprowadzić po prostu do sytuacji w której stracimy 
tak naprawdę wszyscy. Ochotnicze Straże Pożarne są zawsze.  
W Moszczenicy jednostka 2 lata temu świętowała 110 lecie swojego istnienia i 
funkcjonowania. Budynek również jakieś tam emocje budzi, bo wiadomo że był 
budowany ze środków na które często składali się mieszkańcy. Jak również 
wykonywane prace tam były związane z wybudowaniem go  w czynie społecznym 
przy tym, więc proszę jeszcze raz o delikatny retusz, a nie o dużą reformę tego 
procesu zarządczego. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję Radnemu. Nie widzę zgłoszeń. Udzielam sobie głosu. Szanowni 
Państwo, Pani Prezydent, Szanowni Goście, Szanowni Radni to co powiedziane już 
prawie wszystko. Widać, że osiągamy konsensus już w dyskusji. Dla mnie było 
bardzo takim nie pozytywnym sygnałem dostaje jedno pismo z jednej Ochotniczej 
Straży z drugiej, trzeciej, gdzie, że tak powiem kategoryczne są pewne stanowiska, 
więc po konsultacji z Radnymi stwierdziłem że musimy się tym tematem zająć jako 
Rada Miasta żeby przedyskutować i żeby mieć pogląd taki oczywisty. 
Niepodważalną sytuacją jest to że nasza Straż w mieście razem oczywiście na czele 
z Państwową Strażą Pożarną z funkcjonariuszami zawodowym, o których też trzeba 
pamiętać o wysokiej klasie są zawodowcami i na co dzień na nich możemy liczyć 
w tych najgorszych sytuacjach, ale wiem też, że mają właśnie duże wsparcie w 
Ochotniczych Strażach Pożarnych. Gdzie już tak jak Radny Szymon Klimczak z 
resztą Druh stwierdził że to jest około 300 członków Straży Ochotniczych. To jest  
ok. 300 rodzin, ale to się przekłada jeszcze na sąsiadów, na pracodawców. Tak jak 
u mnie na przykład w dniu wczorajszym wpada pracownik w randze kierownika 
mówi -  Szefie lecę. No to już wiedziałam gdzie. Nie leci na blok bo tam nie jest 
potrzebny tylko do Straży Pożarnej Ochotniczej że jakieś dostał zadanie awaryjnie 
i nawet z pracy się potrafił urwać. Tu też wiem i chciałem podziękować wszystkim 
pracodawcom ,którzy przyjaźnie patrzą na te działania, bo bardzo często 
pracownicy może nie często i na całe szczęście ale zdarzają się takie sytuacje, że 
nagle i w trakcie pracy muszą się stawić w zadaniach bojowych. Was Strażaków 
drodzy Strażacy traktujemy wyjątkowo, bo jesteście tą częścią mundurową 
naszego społeczeństwa. Gdzie jest dyscyplina i  od waszej strony oczekujemy i 
uzyskujemy pomoc zgodnie ze swoimi, że tak powiem zaangażowaniem, zgodnie 
z tym na co się godziliście ubierając ten mundur i składając własną przysięgę. To 
jest ważne, natomiast tu Miasto chce pewne rzeczy pewnie uregulować i to są 
budynki. To co widzieliśmy na dzisiejszych slajdach przedstawione przez Panią 
Dyrektor to zaczyna cieszyć oko. Na Górnym 10 lat nie było nic. Teraz piękny 
budynek cały odremontowany. Radny Rysiek Piechoczek miał zmartwienie czy 
starczy tych pieniędzy bo to pamiętam jak tutaj na Sesji dyskutowaliśmy, gdzie ta 
kwota też w pewnym momencie była przesuwana z racji ważnych spraw dla 
naszego Miasta. W skali roku z tego co tak można powiedzieć koło 1 mln. zł średnio 
środków z miasta jest przeznaczonych na Straże Pożarne. To jest dosyć duży 
wydatek i rozumiem, że Prezydent Miasta jak najbardziej chce wiedzieć i mieć nad 
tym kontrolę. Zawsze obawa w grupach społecznych tych organizacjach 
stowarzyszeń zresztą sami dobrze wiemy tutaj jako patrząc z pozycji Urzędu 
Miasta, że jak wchodzą w grę pieniądze, które przekazuje miasto to nawet z 
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naszymi Zarządami Osiedli, Sołectwami ja ze swojej strony z pracy też mam 
spotkania ze stowarzyszeniami. Problem zawsze polega z tym pieniędzmi, bo 
działanie społeczne jest spontaniczne. Tu teraz jest potrzeba chwili zwłaszcza jeżeli 
chodzi o Ochotnicze Straże Pożarne, ale tak samo Koło Gospodyń Wiejskich, tak 
samo Zarządy Osiedli. Przychodzi człowiek ma pomysł, jest potrzeba organizujemy 
się, Strażacy to robią błyskawicznie, bo są że tak powiem na telefon. Potem te 
środki czasami tak i teraz potem trzeba to rozliczyć. Ta procedura działaczy 
społecznych z natury dręczy, nuży i nieraz z tych działaczy społecznych, 
Przewodniczących, Prezesów jak zwał tych szefów organizacji, stowarzyszeń to już 
nieraz zrzuciliby tymi papierami, bo znowu rozbijają się o ścianę w kwestiach 
finansowych. Oni czują potrzebę, tą największą potrzebę społeczną, którą oni czują 
na miejscu akcji, działania, funkcjonowania - A tu bach jest administracja. Nie. 
I to jest ten, bardzo często spotykam się z tym, że trzeba przetłumaczyć słuchajcie 
to się tak nie da. Ja się cieszę, że ta dyskusja jest właśnie odbywa się dzisiaj tak 
właśnie spokojnie rzeczowo i mam nadzieję, że po prostu to co zostało tak jak Pani 
Dyrektor powiedziała  - projekt pewnego działania, że zostanie że tak powiem 
dogadany. Przecież jesteśmy wszyscy rozsądni i każdy wie to co Tadeusz 
Markiewicz mówił - czyjaś własność, kto ma nadzór prawny ten musi tego 
dochować natomiast my musimy zrozumieć z drugiej strony, że w tym nadzorze 
prawnym, administracyjnym, urzędniczym funkcjonują ludzie społecznicy oddani 
sercem , duchem, ciałem , całą rodziną i  swoim czasem. Mam nadzieję, że dzięki 
tej dyskusji po występowaniu Pana Prezydenta będziemy wiedzieli, że to idzie  
w dobrym kierunku. Jeszcze raz dziękuję Państwowej Straży Pożarnej, Pani 
Prezydent, Prezydentom i Pani Dyrektor, bo naprawdę to co dzisiaj widzieliśmy, 
mamy fizyczny materialny duży potencjał. To, że ludzki mieliśmy to wiedzieliśmy 
zawsze, bo bez nawet tych fajnych budynków bez nowego sprzętu działaliście i 
funkcjonowaliście. W ostatnich latach udało się stworzyć bardzo dobre warunki te 
materialne, rzeczowe, urządzenia maszyny, sprzęt, samochody. W związku z tym 
nie zatraćmy tego potencjału ludzkiego, bo potem nagle jak to czasami my Polacy 
jest fajnie więc pniemy się do góry. Myślę , że ta dyskusja wywoła w nas pozytywne 
efekty. Jeszcze raz dziękuję Panom Strażakom. Proszę Pana Prezydenta o zabranie 
głosu. Proszę bardzo. 
 
Roman Foksowicz 
 - Pani Prezydent, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo jest mi strasznie 
przykro. Szanowne Druhny, Druhowie jest bardzo przykro z tego powodu, bo to 
kolejny raz kiedy wychodzimy z jakąś inicjatywą, chcemy konsultować z Państwem 
jakieś sprawy dotyczące waszej działalności, funkcjonowania OSP, funkcjonowania 
innych społeczności lokalnych w danym terenie. Wychodzimy z propozycjami do 
przedyskutowania, do skonsultowania, a w zamian za to Państwo od razu pisma 
oskarżające nas o to, że chcemy wam odebrać niepodległość. Jest mi bardzo 
przykro z tego powodu, że nie potraficie przyjść i rozmawiać chociaż takie rozmowy 
były planowane. Jest mi bardzo przykro z tego powodu, że dzisiaj jest ta Sesja i 
tak naprawdę Panie Przewodniczący ja się nie zgadzam z tym, że jest dyskusja, 
bo nie ma tej dyskusji, bo nikt się nie odniósł do tego zasadniczego dokumentu - 
Regulaminu, o który tutaj chodzi, tak generalnie mówiąc o tym jakie zapisy nie 
pasują do funkcjonowania OSP, a w tym jest sedno sprawy żebyśmy tutaj usiedli 
i zaczęli rozmawiać. Dlatego jest mi tak bardzo przykro. Znając doskonale 
działalność OSP, znając doskonale Druhny i Druhów, bo znamy się od wielu lat.  
I to jest smutne w tym wszystkim. Państwo w swoich wypowiedziach już właściwie 
ocenili nas mówiąc, że  ukamieniowaliśmy tradycje. Takie słowa padły.  Niestety 
tu nikt nie ma zakusów, żeby w jakiś sposób niszczyć tą tradycje, żeby niszczyć 
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działalność OSP, która jest bardzo dobra i szlachetna, która jest potrzebna 
społeczności lokalnej, która jest od wielu lat z nami tutaj i funkcjonuje. Przepisy 
prawa, stosowanie tego prawa, my musimy tego pilnować. Niestety to wszystko 
się zmieniło w ciągu 100 ostatnich lat działalności OSP, że to zupełnie odwróciło 
się inaczej jak kiedyś funkcjonowaliście. Natomiast jest mi przykro równocześnie, 
ale mam nadzieję że siądziemy i zaczniemy normalnie spokojnie rozmawiać, że to 
co jest, te propozycje odniesiecie się do tego i będzie można dojść do 
porozumienia. Przecież tak naprawdę dla kogo to remontujemy i budujemy te 
budynki? Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję bardzo. Kończymy punkt - gospodarowanie gminnym zasobem 
nieruchomości. Dziękuję bardzo za dyskusję. Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
 
9. Podjęcie uchwał w sprawach bieżących zgodnie z wykazem. 
 
Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
 
Opinia Komisji Budżetu i Skarbu – pozytywna.  
 
 
a) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój 
 
 
Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Grzegorz 
Mosoń, Janusz Ogiegło, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Piotr 
Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (7) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, 
Ryszard Piechoczek, Tadeusz Sławik, Stefan Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17  do niniejszego 
protokołu. 
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Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2021 rok 
 
Opinie Komisji – pozytywne.  
 
b) projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2021 rok 
 
 
Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój 
na 2021 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Szymon Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Jarosław Potępa, 
Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (5) 
Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Ryszard Piechoczek, Tadeusz Sławik, 
Stefan Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18  do niniejszego 
protokołu. 

Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu radnego.  
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Proszę Radna Alina Chojecka. 
 
Alina Chojecka 
  - Składam wniosek formalny o przerwę.  
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Wyznaczam 15 minut przerwy.  
 
c) projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 
 
Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 3, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
ZA (3) 
Andrzej Matusiak, Tadeusz Sławik, Piotr Szereda 
PRZECIW (12) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, 
Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Janusz Toborowicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, Szymon Klimczak, Mirosław Kolb, 
Wojciech Marcol, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (2) 
Tadeusz Markiewicz, Stefan Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że uchwała nie została przyjęta.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 19  do niniejszego 
protokołu. 

 
Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 
Miasta Jastrzębie-Zdrój 
 
Opinie Komisji – pozytywne.  
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Czy ktoś ma jakieś uwagi? Proszę bardzo. Pan Radny Tadeusz Sławik.  
 
Tadeusz Sławik 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Statut Miasta jest tutaj grono osób, 
które pracowały nad wieloma Statutami Miasta. Ja osobiście też. Zawsze byłem w 
tym gronie, które pochylało się nad każdym Statutem od roku 1998 . Tak mi się 
wydaje, że zawsze w trudnej dyskusji oczywiście udawało nam się te Statuty 
sensownie przygotowywać. Część z nas patrzyła w taki sposób, aby ten Statut był 
ponadczasowy. Nie to kto jest aktualnie w opozycji w opcji, rządzącej, bo tak 
uważam jak Konstytucja Kraju tak i Statut Miasta winien mieć taki charakter. 
Uwzględniając pewną równowagę między władzami, oczywiście kompetencje 
tychże władz, ale jednocześnie, żeby był czytelny, również dla osób 
najważniejszych mieszkańców naszego Miasta. Dla tych, którzy zechcą pochylić się 
nad tym Statutem. Zdaje się że wcześniej było więcej takich osób teraz być może 
jest mniej i tak te Statuty uchwalaliśmy. Natomiast ostatnie procedowanie, 
ostatnia metodologia była zadziwiająca. Powiem w taki sposób - Ja się osobiście 
zderzyłem z czymś z czym nie miałem wcześniej do czynienia. Ja to nazywam 
takim prymitywnym pozytywizmem prawniczym, który rozumiem z konieczności 
Pan Mecenas na naszych spotkaniach prezentował. Szczególną rolę tutaj odgrywa 
Nadzór Prawny Wojewody. To jest przedziwna sytuacja. Proszę zobaczyć jak są 
uchwalane nasze uchwały, ktoś dzwoni do Nadzoru czy ten Nadzór wyraża zgodę 
na zapis x .No to po co Rada Miasta wystarczy trzech urzędników, ten fantastyczny 
Dyrektor, który uzurpuje tą wiedzę nie wiem ponadczasową, że on będzie 
rozstrzygał w imieniu Samorządów wszystko. Doszło do wypaczenia idei 
Samorządów. W tym momencie kluczowy dokument prawny Statut Miasta ma być 
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uchwalony zgodnie z obecną modą w jakimś akcie normatywnym w ogólny sposób 
zapisanym, że ponoć nie należy zapisywać tego co jest w Ustawie bo to się kłóci  
z czyimś rozumieniem tworzenia takich aktów jak fundament Samorządu czyli 
Statut Miasta. No i tak żeśmy się tą ścieżką posłuchali Szanowni Państwo. Muszę 
przyznać, że praca zespołu była sensowna, bo staraliśmy się tak ten status 
zbudować, aby jednak nadać jakiegoś ducha prawa, ducha temu Statutowi. Nie 
tylko prymitywne pozytywistyczne zapisy prawne. Proszę nie mieć do mnie 
pretensji Panie Mecenasie Pan reprezentował to co tam jest zapisane w tych 
nieszczęsnych zapisach jednego czy kilku aktów normatywnych. Ja oceniam to 
jako Radny z wielkim doświadczeniem. Ja osobiście nie mogę pogodzić się z taką 
metodologią przygotowania takiego dokumentu jak Statut. Były zawierane różne 
kompromisy, bo to jest zawsze tak, a może nie zawsze, ale tak było, że tym razem 
Prezydent ma więcej, mniej kompetencji Rada więcej, mniej z tych które można 
zróżnicować, aby to było zgodne z prawem. To zawsze tak się gdzieś tam toczyło, 
ale do myślę sensownych kompromisów doszliśmy w efekcie tych bardzo wielu 
spotkań. Bo tych spotkań naprawdę było wiele. Poświęciliśmy mnóstwo czasu i 
powstał wydaje mi się całkiem sensowny dokument. Oczywiście został 
przewrócony przez Nadzór Prawny Wojewody, bo uznali, że są mądrzejsi. 
Szczególnie ten Pan Dyrektor, który jest to zawsze. Oni wszystko wiedzą. Taki 
dyktat, proszę zobaczyć idea samorządności. Paru urzędników decyduje. Tak ma 
być zapisany ,a tego nie można zapisać, bo to jest w Ustawie.  Absurdalne. Cóż 
można powiedzieć Statut tak czy owak mamy, pomniejszony o to co tam 
zakwestionowano. Potem podjęliśmy decyzję w końcówce pracy zespołu - no dobra 
przyjmujemy tą zbyt daleką ingerencję tych osób których nie powinny stanowić, a 
stanowią prawo coraz to dalej. Czym to się zakończy za nie wiem 5-10 lat. W ogóle 
może Rada nie będzie potrzebna tylko będą dyktować z Katowic wszystkie zapisy. 
Statut mamy w takiej postaci jak mamy. Ja jeszcze jednocześnie mam nadzieję, 
że przynajmniej w jednym lub dwóch punktach ważnych jeśli uznamy, że te punkty 
są ważne jeśli wspólnie uznamy to chciałbym abyśmy ten Statut zmienili choćby 
tym jedną dwóch punktach naprawdę ważnych. Nie po to żeby, zrobić to dla 
zasady, bo nam się tak nie podoba. Jeśli by tak było to proszę bardzo spotkajmy 
się również w Sądzie. Obojętnie kto jest Wojewodą, obojętnie kto jest tym 
Dyrektorem Nadzoru czy tym urzędnikiem, który jakąś przedziwną wolę wykonuje.  
Powalczmy o ważne sprawy dla Samorządu, bo uważam że tu nastąpiła zbyt daleka 
ingerencja w swobodę stanowienia prawa. Swobody nie, w jej rozumieniu 
prawniczym. Swobodę, uznania legislacyjne wszystko wolno prawda? Nie w tym 
sensie. Natomiast w tym, że to Rada Miasta odwołując się do Biblii Samorządowej 
czyli Ustawy o Samorządzie, innych aktów normatywnych jednak ma możliwość i 
wolę stanowienia tego Statutu, który Radzie odpowiada. Tyle uwag z mojej strony. 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję. Czy ktoś jeszcze ma jakieś uwagi ? Jeżeli nie proszę przechodzimy 
do głosowania. 
 
d) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój 
 
Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Szymon Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Janusz 
Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Tadeusz Sławik, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (2) 
Grzegorz Mosoń, Stefan Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20  do niniejszego 
protokołu. 

Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od 
nieruchomości. 
 
Opinia Komisji Budżetu i Skarbu – pozytywna.  
 
e) projekt uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości 
 
Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Szymon Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz 
Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, 
Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (1) 
Stefan Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego pomiędzy ulicą W. 
Reymonta, a ulicą Okopową w Jastrzębiu-Zdroju oznaczonego symbolem P98 
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Opinie Komisji – pozytywne.  
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 -  Czy ktoś ma jakieś uwagi? Proszę bardzo. Pan Radny Tadeusz Sławik.  
 
Tadeusz Sławik 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo ja o tym mówiłem na Komisjach, że 
bywają takie działania samorządu z których naprawdę możemy być dumni i ta 
uchwała jest takim przykładem, bo cała sprawa zaczęła się w roku 2008. Proszę 
zobaczyć to jest 4 kadencja, tyle to trwa. Bardzo początkowo trudna sytuacja, 
wielka euforia, kiedy żeśmy tą uchwałę pierwszą pierwotną podjęli. Może teraz 
szybko będziemy mieli rozwiązanie, a potem były trudne ustalenia z mieszkańcami. 
Bardzo trudne, ale to udało się profesjonalnie zrobić. Jaki mamy efekt? Teren 
skoncentrowany na którym powstaje ponad 100 działek. Jednocześnie koszty, 
które ponosi Samorząd czyli budowy dróg, infrastruktury będą  jakby nie patrzeć 
mniejsze, niż w innej formule, kiedy ta zabudowa jest rozproszona. Ja to 
podnosiłem na Komisjach do sytuacji jaką będziemy mieć, kiedy będziemy 
podejmować uchwałę w sprawie studium zagospodarowania przestrzennego, gdzie 
jest szereg cząstkowych decyzji ,które to podejmuje Pani Prezydent. Ostatecznie 
oczywiście Rada rozstrzyga wszystko. Natomiast to zawieranie kompromisu z 
mieszkańcami miasta, jak budować nasze miasto? Czy w sposób rozproszony i za 
tym idą ogromne koszty budowy infrastruktury, Czy w inny? To są trudne decyzje 
natomiast to jest przykład naprawdę dobrego działania Samorządu co podkreślam 
od kilku kadencji. To było dwóch Prezydentów, kilku Przewodniczących Rady. 
Prawda. Jest to wspólne dzieło i to jest naprawdę wspaniałe. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję. Czy jeszcze ktoś ma jakieś uwagi? Jeżeli nie ma przechodzimy do 
głosowania projektu uchwały. 
 
f) projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru położonego pomiędzy ulicą W. Reymonta, a ulicą 
Okopową w Jastrzębiu-Zdroju oznaczonego symbolem P98 
 
Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obszaru położonego pomiędzy ulicą W. Reymonta, a ulicą Okopową w Jastrzębiu-
Zdroju oznaczonego symbolem P98.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Szymon Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz 
Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, 
Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (1) 
Stefan Woźniak 
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Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 
Opinie Komisji - pozytywne. 
 
g) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój 
 
Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, Szymon Klimczak, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Wojciech 
Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, 
Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula 
Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (2) 
Franciszek Franek, Stefan Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23  do niniejszego 
protokołu. 
 
 
Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 
warunków i trybu przyznawania stypendiów w ramach Programu Stypendialnego 
Miasta Jastrzębie-Zdrój dla uczniów szczególnie uzdolnionych. 
 
Opinia Komisji Edukacji oraz Budżetu i Skarbu – pozytywna.  
 
h) projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania stypendiów w ramach Programu Stypendialnego Miasta Jastrzębie-
Zdrój dla uczniów szczególnie uzdolnionych 
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Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania stypendiów w ramach Programu Stypendialnego Miasta Jastrzębie-
Zdrój dla uczniów szczególnie uzdolnionych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Szymon Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz 
Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, 
Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (1) 
Stefan Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie sprostowania błędu 
pisarskiego w Uchwale Nr XV.131.2020 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 8 
grudnia 2020r. w sprawie ustalenia obowiązujących w 2021 roku stawek opłat za 
usunięcie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na parkingach 
strzeżonych oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji 
usunięcia pojazdu, a następnie odstąpienia od jego usunięcia 
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego -    
pozytywna 
 
i) projekt uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w Uchwale Nr 
XV.131.2020 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 8 grudnia 2020r. w sprawie 
ustalenia obowiązujących w 2021 roku stawek opłat za usunięcie i 
przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na parkingach strzeżonych oraz 
wysokości kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia pojazdu, a 
następnie odstąpienia od jego usunięcia 
 
Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w Uchwale Nr 
XV.131.2020 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 8 grudnia 2020r. w sprawie 
ustalenia obowiązujących w 2021 roku stawek opłat za usunięcie i 
przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na parkingach strzeżonych oraz 
wysokości kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia pojazdu, a 
następnie odstąpienia od jego usunięcia.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 



30 
 

Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Szymon Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz 
Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, 
Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (1) 
Stefan Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania 
 
j) projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 
również tryb ich pobierania 
 
Opinia Komisji Rodziny i Polityki Społecznej oraz Budżetu i Skarbu - pozytywna 
 
Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Szymon Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz 
Mosoń, Janusz Ogiegło, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, 
Urszula Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (2) 
Ryszard Piechoczek, Stefan Woźniak 
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Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulic: 
Długiej, Szybowej i Okopowej zaliczonych do kategorii dróg gminnych oraz 
pozbawienia kategorii części drogi gminnej ulicy Długiej poprzez wyłączenie jej z 
użytkowania na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój 
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej - pozytywna. 
 
k) projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulic: Długiej, Szybowej i Okopowej 
zaliczonych do kategorii dróg gminnych oraz pozbawienia kategorii części drogi 
gminnej ulicy Długiej poprzez wyłączenie jej z użytkowania na terenie Miasta 
Jastrzębie-Zdrój 
 
Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulic: Długiej, Szybowej i Okopowej 
zaliczonych do kategorii dróg gminnych oraz pozbawienia kategorii części drogi 
gminnej ulicy Długiej poprzez wyłączenie jej z użytkowania na terenie Miasta 
Jastrzębie-Zdrój.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Szymon Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz 
Mosoń, Janusz Ogiegło, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, 
Urszula Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (2) 
Ryszard Piechoczek, Stefan Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulic: 
Majowej, Wrocławskiej, Młyńskiej i Stefana Okrzei zaliczonych do kategorii dróg 
gminnych na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej - pozytywna. 
 
l) projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulic: Majowej, Wrocławskiej, 
Młyńskiej i Stefana Okrzei zaliczonych do kategorii dróg gminnych na terenie 
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Miasta Jastrzębie-Zdrój 
 
 
Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulic: Majowej, Wrocławskiej, 
Młyńskiej i Stefana Okrzei zaliczonych do kategorii dróg gminnych na terenie 
Miasta Jastrzębie-Zdrój.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Szymon Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz 
Mosoń, Janusz Ogiegło, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, 
Urszula Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (2) 
Ryszard Piechoczek, Stefan Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2021-
2027, 
 
Komisja Rodziny i Polityki Społecznej  - pozytywna.  
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Szanowni Państwo Pani Dyrektor przedstawi  informację w sprawie projektu 
uchwały. Szanowni Państwo Pani Dyrektor Klaudia Nietrzepka. Proszę bardzo. 
 
Klaudia Nietrzepka 
 - Dzień dobry, ja tylko dzisiaj tytułem wstępu. Nad tą Strategią pracowaliśmy od 
czerwca ubiegłego roku, włączając wszystkie instytucje zaangażowane w politykę 
społeczną szeroko rozumianą na terenie naszego miasta. Poza tym również 
organizacje pozarządowe prosząc o przygotowanie diagnozy, analizy SWOT i 
potem do wszystkich wytycznych w ramach tej strategii. Nad całością czuwało 
Centrum Społecznego Rozwoju, które już trzeci raz przygotowywało dla miasta 
Strategię i dlatego dzisiaj oddaję głos w ręce przedstawiciela  Instytutu Pana 
Mateusza Ejnherta, który wprowadzi Państwa w temat bliżej. 
 
Mateusz Ejnhert 
 - Witam Państwa bardzo serdecznie. Dziękuję za zaproszenie, żeby nie przedłużać 
to pokrótce Państwu przedstawię ten dokument. On liczy 108 stron. Można 
oczywiście było się z nim zapoznać .W dalszym ciągu jest on też dostępny i myślę 
że będzie służył miastu przez najbliższe 7 lat  i będzie takim dokumentem "żywym" 
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na podstawie, którego będzie można pozyskiwać środki Unijne z obszaru polityki 
społecznej, bo też tego typu dokumenty nie są tylko i wyłącznie opracowywane 
dlatego że wynikają z ustawy. Obowiązkiem Gminy jest uchwalenie takiego 
dokumentu. Wynika to z Ustawy o pomocy społecznej, ale także tego typu 
dokumenty są źródłem do pozyskiwania funduszy zewnętrznych dla zarówno 
Gminy jak i jednostek takich jak organizacje pozarządowe ,gdzie często trzeba się 
powołać na jakiś cel tej Strategii, żeby móc otrzymać środki. Wybraliśmy jak już 
trzeci raz stworzyliśmy tą Strategię sprawdzony model partycypacyjny czyli taki 
który włącza w budowanie Strategii organizacje pozarządowe i instytucje 
ekspertów zarówno z naszego, że tak powiem z naszej organizacji w trójkę żeśmy 
opracowali jak i tutaj na terenie miasta osób, które zajmują się polityką społeczną. 
Oprócz spotkań z przedstawicielami ze względu na Covid oczywiście pokrzyżował 
nam plany jak już Pani Dyrektor wspomniała od czerwca tworzymy tą strategię. 
Był to okres pandemii w związku z tym ograniczyliśmy do minimum spotkania 
warsztatowe z zaplanowanych trzech zrealizowaliśmy 1 warsztat na którym 
poruszyliśmy wszystkie trzy zagadnienia z poprzednich warsztatów, które miały 
być, a pozostałe informacje zdobywaliśmy od instytucji za pomocą ankiety. Tutaj 
jest jak gdyby cały harmonogram prac nad tą Strategią. Zakończyliśmy pracę pod 
koniec listopada i od tego czasu dokument był konsultowany. Struktura dokumentu 
wynika z ustawy więc są takie elementy jak powołanie się na dokumenty unijne, 
regionalne, krajowe. Przede wszystkim, też tak działaliśmy, żeby ten dokument 
korespondował z nowo tworzoną, też w zeszłym roku Strategią Miasta. 
Opracowaliśmy 3 takie obszary i diagnozy te obszary i też miały swoje analizy 
SWOT. Miały swoje cele i miały działania. Pierwszym obszarem była rodzina i 
integracja społeczna. Drugim obszarem rynek pracy i ekonomia społeczna. Trzeci 
obszar to bezpieczeństwo i mieszkalnictwo. W tych obszarach procedowaliśmy 
właśnie w ramach Strategii. Nie będę przytaczał wielu danych natomiast cała 
Strategia opiera się na pewnych wskaźnikach. Jednym z takich przykładowych 
wskaźników jest stopa bezrobocia i co akurat jest myślę, że pozytywne dla miasta 
to nastąpił jak gdyby spadek tych wszystkich wskaźników związanych z 
wykluczeniem społecznym. Czyli między innymi spadła stopa bezrobocia. Z tym, 
że tu od razu mówię nie ma tutaj danych z 2020 roku. Uznaliśmy też, że punktem 
wyjścia do Strategii do tego, żeby stworzyć tak zwane wskaźniki bazowe będzie 
rok 2019 gdyż ten 2020 mocno tutaj zaburzył. Jak też słuchałem Pana Dyrektora 
czy Pana Wiceprezydenta to na przykład stopa bezrobocia do 5,5% 2020 wzrosła. 
W związku z tym ten 2020 rok był takim rokiem specyficznym. Kolejnym takim 
pozytywnym zjawiskiem jest na przykład spadek liczby beneficjentów pomocy 
społecznej. Ze względu na różnego rodzaju programy ta pomoc idzie w kierunku 
bardziej jakości niż ilości co na pewno też potwierdzi Pani Dyrektor. Na przykład 
wziąłem też tutaj jeden ze wskaźników - to jest wskaźnik liczby dzieci 
wychowywanych w instytucjach pieczy zastępczej, też spada czyli jest takie 
pozytywne zjawisko deinstytucjonalizacji właśnie tej pieczy zastępczej. Czyli coraz 
mniej umieszcza się dzieci w placówkach ,a coraz więcej w rodzinach. Jeśli chodzi 
o badanie to w badaniu wzięło udział 23 specjalistów zarówno z instytucji 
samorządowych jak i pozarządowych. Tutaj te instytucje są wymienione. Są to 
kluczowe instytucje dla rozwoju miasta jak Stowarzyszenia, Środowiskowe Domy 
Samopomocy, Uniwersytet Trzeciego Wieku, Wydziały, Warsztaty Terapii 
Zajęciowej, Zakłady Aktywności zawodowej. Czyli wszystkie te instytucje, które 
odpowiedziały, też bo oczywiście ankieta była wysyłana do większej liczby, ale 23 
instytucje wzięły udział w tworzeniu tej Strategii. Oprócz tego pytano jak gdyby 
osoby działające w tych instytucjach o pewne opinie na temat sytuacji w mieście. 
Na przykład o warunki życia w Gminie. Więc generalnie porównując to bo 
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metodologia była bardzo podobna 5 lat temu i 10 lat temu i porównując to wyniki 
można powiedzieć są coraz bardziej pozytywne. Czyli generalnie na przełomie 
ostatnich 5 lat dostaliśmy informację od respondentów, że sytuacja poprawia się 
w wielu dziedzinach, obszarach. Nie wiem czy Państwo też to potwierdzą jako 
Radni czy nie, ale osoby działające w szeroko rozumianej pomocy społecznej widzą 
poprawę. To można powiedzieć wskaźniki kluczowe w pomocy społecznej ulegają 
może nie drastycznej, ale znaczącej poprawie mniej więcej co 5 lat. Takim finalnym 
efektem strategii są cele strategiczne i tutaj one nie będę ich wszystkich czytał one 
są oczywiście w Strategii. Te cele można powiedzieć skumulowaliśmy i mamy taki 
cel jak: rozwój infrastruktury pomocowej, który ma szereg podcelów, integracja 
społeczności lokalnej, atrakcyjne miejsca pracy w mieście, wsparcie lokalnego 
biznesu, edukacja na rzecz aktywności zawodowej, silna ekonomia społeczna, 
bezpieczeństwo w mieście i na drogach, zwiększenie ilości lokali mieszkaniowych i 
socjalnych. Oczywiście taka Strategia musi nieść za sobą finansowanie. W takiej 
Strategii wskazuje się tylko i wyłącznie źródła finansowania. Od tego czy na te cele 
zostaną pozyskane środki czy nie to już zależy jak gdyby od aktywności miasta i 
też instytucji, które w tym mieście działają także instytucji pozarządowych. Też 
chciałem Państwu zaprezentować wskaźniki bazowe. Tutaj zwracam uwagę, że to 
są wskaźniki z 2019 roku. Mamy tutaj wszędzie we wszystkich tych praktycznie 
wskaźnikach tendencję rosnącą tam gdzie ten wskaźnik wymaga tendencji 
rosnącej, ale na przykład tam gdzie jest bezrobocie mamy tendencję malejącą więc 
praktycznie wszystkie te wskaźniki mają prawidłowy swój kierunek rozwoju. Każdy 
z tych obszarów ma szereg wskaźników, które będą ulegały ewaluacji czyli ta 
Strategia będzie można powiedzieć oceniana. Przynajmniej wskazaliśmy tutaj 
jedną ocenę śród okresową czyli w połowie trwania tej Strategii i oczywiście na 
samym końcu taka ewaluacja końcowa Strategii. Jeśli Państwo macie pytania to 
oczywiście chętnie na nie odpowiem. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania? Bardzo proszę Radny Janusz  
Toborowicz.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie Szanowni koledzy, Goście zaproszeni, 
Pani Dyrektor. Kolejny temat i znowu mówimy o Strategii. Ja specjalnie, że tak 
powiem w jakiś sposób chciałem właśnie to podkreślić, że mamy kolejną Strategię, 
która tak naprawdę jest kontynuacją Strategii o której mówiliśmy niedawno tak. 
Strategii Miasta Jastrzębie-Zdrój 2030 plus. Tu mamy kolejną Strategię. Czyli 
jakby kontynuację tego co było ogólnie zawarte. Oczywiście nie będę powtarzał 
tych samych frazesów dotyczących jakiejś pewnej oferty wartości, bo to również 
ta Strategia buduje tą tożsamość, ale w szczególności chciałem Państwu 
powiedzieć i podkreślić, że poświęciłem trochę czasu. Uważam że jest to bardzo 
dobra lektura, ponieważ tam jest bardzo dużo zawartych informacji, które 
faktycznie każdemu z Radnych się przydadzą do jakiejś weryfikacji. Mamy różne 
obszary tutaj w szczególności jeżeli chodzi o dane o diagnozę. Ja to sobie tak 
podzieliłem, że takie elementy, które są w tym zawarte można było przedstawić w 
postaci takiej piramidy, gdzie między innymi mamy tutaj o: aktywności 
obywatelskiej, wspieraniu rodzin będących w kryzysie w szczególności z 
uwzględnieniem potrzeb młodzieży, mamy ważną integrację społeczną do której 
się później odniosę, mamy zintegrowany system wspierania seniorów i osób 
niepełnosprawnych. Oczywiście wszelako rozumiany system profilaktyki 
rozwiązywania problemów społecznych. Każdy z tych celów strategicznych tych 
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obszarów przedstawia szeroki zakres wyzwań i tych potrzeb. Przedstawia tych 
wszystkich zadań i problemów przed którymi jesteśmy. Na szczególną uwagę tutaj 
bardzo fajnie została moim zdaniem analiza SWOT i tutaj patrzę się na Pana 
Przewodniczącego, który miał do głównej Strategii wiele zastrzeżeń. Natomiast 
wracając do analizy SWOT, kiedy są te trzy obszary, które zresztą tu zostały 
podane. To jest ten obszar rynku pracy, edukacji i ekonomii społecznej. W drugim 
obszarze mówimy o rodzinie, integracji społecznej i oczywiście o mieszkalnictwie i 
bezpieczeństwie. Fantastyczna diagnoza uważam. Te wszystkie cztery elementy 
SWOT-u wykorzystane i od razu jest pole do działań do oferty związanej ze 
strategią i operacją. I to jest właśnie ta oferta wartości, którą przedstawia ta 
Strategia. Na co chcę zwrócić uwagę - Strategia Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2021-2027 wymaga ciągłej ewaluacji 
i korekty. Jesteśmy w okresie epidemicznym. Sytuacja, która nas zastała nie tylko 
wymaga tej pomocy ekonomicznej i dobrze że ona jest, ale również tej pomocy 
społecznej choćby może przytoczę jedną kwestię dotyczącą nawet tego nauczania 
zdalnego prawda. Młodzież, która zamknięta w domu przeżywa rozterki, 
potrzebuje dużej opieki psychologicznej. Nie wiemy co zdarzy się za rok za dwa 
lata i musimy to ciągle gdzieś zmieniać. Dlatego wymaga to pewnych działań. Czyli 
cały czas jesteśmy na zasadzie tych dodatkowych zadań. Jestem o tym przekonany 
że tak działania będą bo proszę zwrócić uwagę pamiętam na Komisji Polityki 
Społecznej była kwestia, że wpłynęło do zespołu interdyscyplinarnego w 2019 roku 
ponad 317 wniosków dotyczących niebieskiej karty. Była wtedy debata również tu 
na tej sali .Czy jest zasadne na przykład powołanie Ośrodka Interwencji 
Kryzysowej. Możliwe, że znowu za kilka lat będzie to znowu przedmiotem naszej 
debaty naszej dyskusji bardzo ważnej zresztą. Dalej przypominam sobie sytuację, 
kiedy w czwartek przychodziłem tutaj między innymi na Sesję i też proszę sobie 
to zobrazować. Wchodzimy do holu Urzędu Miasta i widzieliście te kolejki, które 
stały tutaj. Tam zauważyłem ludzi starszych, młodych i z zainteresowaniem co tu 
się dzieje? A to chodziło o tak zwany punkt obsługi osób niepełnosprawnych. Ja 
rozmawiałem z tymi ludźmi. Zobligowałem się do tego że w tej sprawie coś 
wykonam, zrobię. Udało mi się tylko napisać interpelację gdzie było to skierowane 
do Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności, że wiele osób 
potrzebuje dostać wniosek o niepełnosprawności czy na przykład legitymację 
osoby o niepełnosprawności. Ze względu na środki, brak środków takiego 
dodatkowego punktu nie zrobiono, ale na przykład i to jest w interpelacji w 
odpowiedzi mam że zostały wydłużone godziny pracy. To co było to jest. Czyli 
wniosek z tego co mówię - My musimy być cały czas w pogotowiu na bieżące 
korekty i oczekiwania właśnie osób potrzebujących. My wszyscy. Tak. Na koniec 
jeszcze takie dwa wnioski. Bardzo mi się to podobało i ciągle o tym mówimy choćby 
w postaci  Budżetu Obywatelskiego. Użycie tych instrumentów według mnie tej 
partycypacji społecznej jest bardzo dobrym rozwiązaniem. Wszyscy uczestniczymy 
w tym procesie. Tu nie ma decydenta zresztą to było określone. Tu nie ma 
decydenta tu nie ma zarządu, tu nie ma adresatów. My wszyscy razem musi 
współpracować. Czyli nie ma jakby tego podziału. Problemy rozwiązywane są na 
zasadzie, zapisałem sobie to - pomocniczości. Czyli co? Budujemy szerokie 
partnerstwo lokalne poprzez tą wielosektorową politykę społeczną. I hasło - My 
wszyscy jesteśmy zobowiązani do rozwiązywania problemów. Jeszcze raz - My 
wszyscy jesteśmy do rozwiązywania tych problemów. Na koniec w projekcie w tej 
Strategii było wyszczególnionych mnóstwo instytucji, które tym zarządzają, ale za 
tymi instytucjami jest człowiek. To są Dyrektorzy to są, pracownicy wszyscy. 
Muszę powiedzieć myślę, że się Państwo tutaj z tym zgodzą. Ja rozmawiałem z 
tymi ludźmi widziałem naprawdę wiele zaangażowania, wiele radości z tej pracy co 
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wykonują. Te przekonanie i powiem szczerze, a praca to wszyscy sobie zdajemy 
jest trudna, ale jedna rzecz charakterystyczna dla tych ludzi to jest talent, to jest 
pasja, to jest doświadczenie. Tym sposobem wiemy, że mamy z ludźmi z osobami 
,którzy są ekspertami. To są eksperci. Dziękujemy im za to. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję bardzo. Dołożyłbym jeszcze dużo serca w tej pracy. Bardzo proszę 
Radna Bernadeta Magiera.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Dziękuję Panie Przewodniczący, Panowie Przewodniczący, Panowie Prezydenci, 
Szanowni Goście, koleżanki i koledzy. Ja króciutko jako Przewodnicząca Komisji 
Rodziny i Polityki Społecznej doszłam do wniosku że powinnam jednak zabrać głos 
i powiedzieć co mnie cieszy, co mnie boli. Przeczytałam tą Strategię, kiedy ją 
dostałam online. Chociaż jest to obszerny dokument, ale kiedy dzisiaj patrzyłam 
na te wykresy to cieszy bardzo fakt, że zmniejsza się ilość dzieci, które potrzebują 
opieki zastępczej. Bo nic nie zastąpi domu rodzinnego temu dziecku. Pani Dyrektor 
doskonale wie, Pani Dyrektor zresztą o wielkim sercu zajmuje się każdą jednostką 
oddzielnie. Pani wie jak to jest kiedy nie ma się własnego domu. Co te dzieci 
przeżywają, ale też nasze społeczeństwo w Jastrzębiu się starzeje i wiemy że 
będziemy potrzebowali wspólnego działania o czym mówił mój przedmówca 
szanowny kolega Janusz Toborowicz, że musimy wszyscy się zebrać nie chcę 
powiedzieć do kupy, ale zebrać swoje siły i naprawdę działać ponieważ na przykład 
mamy punkt Interwencji Kryzysowej byłby potrzebny Ośrodek Interwencji 
Kryzysowej. Chwała Bogu powstał ŚDS ostatnio. Wspaniale prężnie działa Ośrodek 
Pomocy Społecznej. Nikogo nie zostawia się w potrzebie. Wiem o tym bo się 
ostatnio przekonałam. Jeżeli chodzi o ludzi starszych powiem tylko tyle ostatnio 
byłam u pewnej Pani. Odwiedziłam ją, bo raz w roku, 2 razy w roku staram się ją 
odwiedzić. Jest samotna i kiedy chciała się pochwalić nową lodówką patrzę a na 
lodówce jest koperta życia. Świetna sprawa ona mieszka sama jest bardzo chora. 
Gdyby coś się wydarzyło to po prostu może z tego skorzystać . Czy na przykład 
wszystkie kluby tutaj jeżeli chodzi o seniorów, wiadomo jest pandemia nie możemy 
teraz działać tak jak zazwyczaj, ale miałam okazję bywać i w Domu Pomocy 
Społecznej i właśnie w klubach. Jest to fantastyczna rzecz ci starsi ludzie czekają 
na to żeby mogli wyjść. Seniorzy tego potrzebują .Tutaj na koniec chciałabym 
zaapelować do Władz może i do Pani Dyrektor, żeby powstały właśnie takie kluby 
seniorów również w sołectwach, bo bardzo często taki senior nie ma własnego 
pojazdu nie ma na kogo liczyć. Ciężko mu dojechać tutaj do centrum, żeby gdzieś 
wziąć udział w jakichś pracach wspólnych czy w jakichś zajęciach. Dlatego warto 
by było pomyśleć o tym żeby w każdym Sołectwie właśnie taki klub i 
wygospodarować jakieś pomieszczenie i wierzcie mi Państwo Seniorzy sami się 
tym zajmą. Sami sobie urządzą, im wiele nie trzeba. Tylko po prostu dać im jakieś 
pomieszczenie pozwolić działać, ale musimy poczekać na koniec pandemii. Już 
całkiem na koniec chciałam serdecznie podziękować Pani Dyrektor, Panu 
Mateuszowi i naszym Władzom, że dbają o tych którzy tej pomocy najbardziej 
potrzebują. Dziękuję. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Proszę Radny Tadeusz Sławik. 
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Tadeusz Sławik 
 - Panie Przewodniczący jeszcze takie spojrzenie na Strategię. Wydaje się, że była 
klasycznie tworzona czyli pierwsza to diagnoza sytuacji rzecz oczywista prawda, 
dlatego zespół. Nie dla wszystkich to zawsze było oczywiste. Do tego analiza SWOT 
- mocne, słabe, szanse, zagrożenia. Zawsze zaczynam od szans od mocnych stron 
bo na tym wolę się skupiać ,a potem dopiero zastanawiać się co jest tą słabą, 
aczkolwiek to są dopiero problemy do rozwiązania. Także, uważam, że ta Strategia 
została w sposób właściwy przygotowana, ale też mam tak jest takie spojrzenie 
coraz to bardziej nostalgiczne. Szanowni Państwo ta nostalgia przeze mnie 
przemawia co z tym zrobić nie wiem, natomiast jak patrzę na funkcjonowanie 
Samorządu w ostatnich już kilkudziesięciu latach to widzę ile Samorząd przez różne 
kadencję zrobił w sprawach społecznych. To są ogromne doświadczenia to jest 
zbudowanie wielu instytucji. Dopracowanie funkcjonowania tychże instytucji. Wiele 
rzeczy nam naprawdę dobrze funkcjonuje, ale tu chciałbym również w tym 
momencie podkreślić, oprócz tego aby Samorząd był dobrze zorganizowany i 
dobrze funkcjonował poprzez instytucje przede wszystkim ludzi ,bo instytucje 
tworzą ludzie. Ludzie tworzą ten klimat,  możliwość i skuteczność działania. Jednak 
ostatnie programy społeczne Rządu uważam, że również wiele zmieniły, to chyba 
każdy z nas widzi. Szczególnie w rodzinach wielodzietnych jest program 500 plus. 
Spowodował, że duża część rodzin jednak ma inne warunki funkcjonowania. Ja nie 
zapomnę jak w roku 2016 rodzina 8 osobowa po raz pierwszy pozwoliła sobie 
wyjechać w historii nad morze na tydzień, bo wynajęli sobie domek, bo ich stać  
po raz pierwszy było. To mi uświadomiło, że są różne światy. Tak do końca de 
facto. Jak oni byli zadowoleni że tydzień spędzili bo dostali te pieniądze z programu 
500 plus. Ten transfer pieniędzy do mieszkańców Rzeczypospolitej również bardzo 
wiele zrobił. Natomiast ten system będzie dobrze funkcjonował jeśli raz - Państwo 
będzie podejmować sensowne decyzje patrz Parlament i Rząd, a do tego Samorząd 
na swoim terenie również dobrze funkcjonował. Wydaje mi się że w wielu sprawach 
społecznych tak w naszym mieście jest. Oczywiście zawsze będą  luki, to jest 
kwestia monitorowania. Jest to też oczywiste, że jest zapisany mechanizm 
Strategii, dobrej Strategii winien być zapisany monitorowania w odpowiedni 
sposób. Przeglądy terminologią nowoczesną są nazwane ewolucjami, ok taka moda 
zapanowała. Natomiast jest to zasadne, bo nie ma nic gorszego niż dokument 
stworzony i odłożony na przysłowiową półkę. Co, też miewało miejsce, ale wydaje 
mi się, że to już coraz to rzadziej w naszym mieście się składa Także mamy 
Strategię Rozwoju Miasta do roku 2030. Mamy Strategie Spraw Społecznych. To 
myślę jeszcze nie koniec i też nie chodzi o to żeby kolejne dokumenty podejmować, 
po to żeby je podejmować. Nie - Po to , żeby poprzez to zmuszać się do myślenia. 
Całe grono szerokie grono zarówno Rady, organ wykonawczy Prezydenta, 
Prezydentów ,urzędników ,ale i mieszkańców zachęca do dyskusji bo, uważam, że 
w takiej formule prawie zawsze albo mogę tu zaryzykować zawsze powstają lepsze 
rozwiązania. Eliminujemy kolejne jakieś luki. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania.  
 
Grzegorz Mosoń  
 - Panie Przewodniczący Pan pozwoli jeszcze. Ja tylko Chciałem podziękować Pani 
Dyrektor za zaproszenie do współudziału przygotowania tej Strategii. Dla mnie to 
jest zaszczyt. Pierwszy raz, także piękna sprawa. 
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m) projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2021-2027, 
 
Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie przyjęcie „Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2021-2027.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, 
Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula 
Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (3) 
Łukasz Kasza, Janusz Ogiegło, Stefan Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. Gratuluję Pani Dyrektor. 
Dużo serca i dziękujemy za te serce, Pani pracownikom też proszę przekazać. 
Dziękuję bardzo. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29  do niniejszego 
protokołu. 
 
 
Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie  zarządzenia poboru 
opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia 
wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz określenie terminów płatności, 
 
Opinia Komisji Budżetu i Skarbu – pozytywna.  
 
n) projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze 
inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 
oraz określenie terminów płatności 
 
Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze 
inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 
oraz określenie terminów płatności.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Szymon Klimczak, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
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Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, 
Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula 
Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (3) 
Mirosław Kolb, Janusz Ogiegło, Stefan Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Miasta  
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie  wystąpienia z wnioskiem 
do Ministra Obrony Narodowej o zezwolenie na utworzenie oddziału 
przygotowania wojskowego w III Liceum Ogólnokształcącym im. Stanisława 
Wyspiańskiego w Jastrzębiu-Zdrój 
 
Opinia Komisji Edukacji – pozytywna.  
 
o) projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Obrony 
Narodowej o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w III 
Liceum Ogólnokształcącym im. Stanisława Wyspiańskiego w Jastrzębiu-Zdrój, 
 
Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Obrony 
Narodowej o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w III 
Liceum Ogólnokształcącym im. Stanisława Wyspiańskiego w Jastrzębiu-Zdrój.  
 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Szymon Klimczak, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, 
Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula 
Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (3) 
Mirosław Kolb, Janusz Ogiegło, Stefan Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Miasta  
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń przedstawił projekt uchwały w sprawie  przyjęcia wydłużenia 
okresu obowiązywania "Lokalnego Programu Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju do 31 
grudnia 2023 roku.", będącego aktualizacją Lokalnego Programu Rewitalizacji 
Jastrzębia -Zdroju na lata 2008-2015 
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Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej oraz Budżetu i Skarbu – pozytywna.  
 
p) projekt uchwały w sprawie przyjęcia wydłużenia okresu obowiązywania 
"Lokalnego Programu Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju do 31 grudnia 2023 roku.", 
będącego aktualizacją Lokalnego Programu Rewitalizacji Jastrzębia -Zdroju na 
lata 2008-2015 
 
Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia wydłużenia okresu obowiązywania 
"Lokalnego Programu Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju do 31 grudnia 2023 roku.", 
będącego aktualizacją Lokalnego Programu Rewitalizacji Jastrzębia -Zdroju na 
lata 2008-2015.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Wojciech 
Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (4) 
Łukasz Kasza, Mirosław Kolb, Janusz Ogiegło, Stefan Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32  do niniejszego 
protokołu. 
 
10. Zatwierdzenie wniosków Komisji Rady Miasta. 
 
Grzegorz Mosoń 
 - Do Komisji Uchwał i wniosków nie wpłynęły żadne wnioski. 
 
11. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój za 
2020 rok: 
 
12. Budżetu i Skarbu, 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Skarbu – Szymon Klimczak przedstawił 
sprawozdanie z działalności Komisji.   
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.  
 
13. Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 
 
Przewodniczący Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia – Tadeusz Sławik  
przedstawił  sprawozdanie z działalności Komisji.   
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Sprawozdanie stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
 
14. Edukacji 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji  – Jarosław Potępa  przedstawił  sprawozdanie z 
działalności Komisji.   
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  
 
15. Społecznej Komisji Mieszkaniowej 
 
Przewodniczący Społecznej Komisji Mieszkaniowej   – Ryszard Piechoczek  
przedstawił  sprawozdanie z działalności Komisji.   
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.  
 
 
16. Wolne głosy i wnioski. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Czy są jakieś wolne głosy i wnioski? Nie widzę.  
 
17. Zakończenie obrad Sesji. 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Szanowni Państwo chciałem Panom Prezydentom, Pani Prezydent, zwłaszcza 
pracownikom Biura wszystkim za wytrwałość podziękować. Uważam II sesję Rady 
Miasta za zamkniętą.  
Przewodniczący 
Rada Miasta Jastrzębie Zdrój  
  
 
Przewodniczący 
Rada Miasta Jastrzębie Zdrój  

  

 
Przygotował(a): Monika Dulewicz 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


